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Patrijarh srpski Porfirije poželeo je đacima srećan početak 
školske godine. Patrijarh je školarcima poručio da je ljubav naj-
važnija i da je važnije od znanja da stičemo vrlinu, odnosno da 
postanemo dobri ljudi.

“Draga deco, dragi školarci, Gospod neka blagoslovi vas, 
vaše tate i mame, braću i sestre, rođake, učiteljice i učitelje, vaše 
drugove sa kojima se igrate, sve ljude i svu decu. Neka Gospod 
blagoslovi i škole u kojima 
učite, u kojima stičete različi-
ta znanja.

Međutim, svi treba da 
znamo, i učitelji, i nastavnici, 
i roditelji, ali i vi, đaci, da je 
važnije od znanja da stičemo 
vrlinu, odnosno da postane-
mo dobri ljudi, a dobar čovek 
je onaj koji oseća ljubav prvo 
prema svojoj porodici i prema 
drugovima, ali i prema svim 
ljudima, prema svoj prirodi, 
prema celom svetu. To znači 
da je ljubav najvažnija”,ka-
zao je patrijarh Porfirije.

.Ljubav je, ukazuje, naj-
dragoceniji dar koji je Bog 
darovao čoveku.

“Jedini uslov da bi neko 
bio srećan, bilo da je dete kao što ste vi, bilo da je odrastao čovek 
ili možda starac, kao što su vaše bake i deke, jeste da u srcu ima 
ljubav. Sve drugo ako ima, lepu kuću, najbrži automobil, najbolji 
telefon, puno novca, najbolje ocene i nagrade na takmičenju, da 
najlepše peva ili crta na likovnom, da je najjači i daje najviše golo-
va, sve je to ništa ako nema ljubavi za drugove, za ljude, za decu, 
za prirodu. To ne znači da ne treba da se takmičimo ko će bolje 
naučiti, ko će dobiti bolju ocenu, ali znači da ne treba da zavidi-
mo onome koji je bolji nego da se radujemo njegovom uspehu, a 
sami da se više potrudimo”, poručuje patrijarh.

Isto tako, dodaje, da pomažemo jedni drugima da bolje na-
učimo lekcije, jer svi smo potrebni jedni drugima, svi zavisimo 
jedni od drugih.

“Zato treba da negujemo drugarstvo i zajedništvo. Treba da 
se molimo Bogu jedni za druge. Treba da se molimo da nam naš 
Bog, Isus Hristos, daruje ljubav, da budemo bliži Njemu, našem 
Bogu, i da tako budemo bliži jedni drugima, roditeljima, braći i 
sestrama, drugovima”, kaže patrijarh Porfirije.

Ističe da se moli za decu, da ih Bog čuva, da svima podari 
zdravlje i radost, a budući da, kako navodi, zna da su Bogu dečje 
molitve najmilije, patrijarh je zamolio decu da se i ona mole za 
njega, za čitav svet, za sve ljude, da bude sloge, mira i ljubavi.

Treba, istakao je, „da se molimo Bogu jedni za druge, treba 
da se molimo da nam naš Bog, Isus Hristos, daruje ljubav, da 
budemo bliži Njemu, našem Bogu, i da tako budemo bliži jedni 
drugima, roditeljima, braći i sestrama, drugovima“.

„Ja se molim za vas, deco, da vas Bog čuva, da svima podari 
zdravlje i radost, a budući da znam da su Bogu dečje molitve 
najmilije, molim vas da se i vi molite za mene, da se molite za 
čitav svet, za sve ljude, da bude sloge, mira i ljubavi. Živeli, dra-
ga deco. Neka vas Bog blagoslovi“, poručio je đacima patrijarh 
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je izjavio da Srbija 

treba da vrati kući svoje građane koji su otišli na rad u ino-
stranstvo.

– Da dobar deo naših ljudi vratimo iz inostranstva, jer ni 
tamo više ne teku med i mleko – istakao je Vučić prilikom 
obilaska završnih radova na kompletnoj rekonstrukciji mo-
sta u Petrovcu na Mlavi.

Predsednik Srbije je u ovom kraju, poznatom po brojnoj 
dijaspori, ukazao da bi država mogla zajednički, sa našim 
ljudima koji su naučili kako se radi u inostranstvu, mnogo 
da postigne. Napomenuo je da su mu u Beču nedavno rekli 
kako se mnogi naši ljudi vraćaju ili razmišljaju o povratku.

Predstavnicima lokalnih vlasti je poručio da ne smeju da 
se učaure u kabinetima, već da više idu u narod, da pričaju 
sa građanima i rešavaju njihove probleme. Podsetio da je 
pre više od godinu dana odlukom lokalnih vlasti bio zatvoren 
ovaj nebezbedan most i da se ništa nije dešavalo mesecima, 
što je pokazivalo nebrigu vlasti prema ljudima.

– Rekao sam da mora hitno da se uradi most i uradili su 
ga za tri meseca, na najbrži mogući način – istakao je pred-
sednik i dodao da je puno puteva urađeno i na delu ka Poža-
revcu i Žagubici, više nego ikada ranije.

Predsednik Aleksandar Vučić obišao je završne radove na kom-
pletnoj rekonstrukciji mosta preko reke Mlave u Petrovcu, koji je 
deo regionalnog puta. Vučić poručio da je zadovoljan novim mo-
stom koji je izrađen za tri meseca i da lokalna vlast mora više da 
razgovara sa građanima.

Aleksandar Vučić je, tokom obilaska mosta preko Mlave u Pe-
trovcu, poručio da je zadovoljan urađenim i pohvalio radnike, koji 
su, kako kaže, odlično uradili posao za kratko vreme.

“Oni su to uradili neverovatnom brzinom, bukvalno su radili u 
dve smene, nekada i tri. A mi smo zakasnili. Mi smo krivi, ljudi su 
čekali duže. Trebalo je da ga devet meseci isključimo iz saobraćaja 
i tako rešimo problem, a ne da ljudi čekaju, a ovaj most je ključan za 
ceo Petrovac i sve ljude u okolini”, rekao je Vučić koji most obilazi 
sa resornim ministrom Goranom Vesićem.

Predsednik je dodao da je najveći problem to što je most mno-
go godina stajao, što ga niko nije održavao, te je potrošen ogroman 
novac.

“Ovo je kratak most, 50 i nešto metra, 12,5 metara širok, košta 
1,5 miliona evra. Nije to 50.000 evra. Problem je što sam tek posle 
pritiska ljudi, kada sam čuo od svih ljudi iz Petrovca, u Sokobanji 
sam rekao da to mora hitno da se uradi. Da nisam, još bi čekali. 
Sada jako lepo izgleda”, poručio je Vučić.

Dodao je da se radi i most kod Kučeva, a da u Leskovcu mora 
da se uradi klizište.

“Nije ovo stvar kao što je otvaranje deonice auto-puta. Ovo je 
pitanje odnosa prema ljudima i građanima. Ovo je njima život, da-
leko je njima auto-put. Za njih je ovo važno. I to je ono što je važno. 
Pogledajte, sve je srušeno i potpuno novi most je urađen za tri 
meseca”, poručio je Vučić.

Izrazio je zadovoljstvo što je završena deonica puta Kuče-
vo-Majdanpek, 21 kilometar, i istakao da je sada prioritet u Brani-
čevskom okrugu gradnja mosta u Kučevu, jer ga vezuje sa Majdan-
pekom.

Vučić je poručio i da predstavnici lokalnih vlasti ne smeju da se 
učaure u svojim kabinetima, već više da idu u narod, razgovaraju 
sa građanima i rešavanju njihove probleme.

Naglasio je da je to što se ništa mesecima nije dešavalo, iako 
je most bio zatvoren pre više od mesec dana, pokazivalo nebri-
gu vlasti prema ljudima i nepostojanje želje da se reše problemi 
građana. Poručio je predsedniku opštine da treba da razgovara sa 
građanima kada se na nešto žale,. čak i ako ponekad nisu u pravu.

Predsednik je naveo da je puno puteva urađeno i na delu ka 
Požarevcu i Žagubici, više nego ikada ranije. Kako je rekao, u roku 
su radovi na brzoj saobraćajnici od skretanja sa auto-puta za Poža-
revac ka Velikom Gradištu i Golupcu.

Naveo je da će se graditi kako još da se spoji Petrovac na Mlavi 
i sa drugim opštinama u Braničevskom i Pomoravskom okrugu i koji 
još investitori mogu da se dovedu.

Most koji je izgrađen pre više od 50 godina, zbog veoma lošeg 
stanja, u junu prošle godine je proglašen nebezbednim i zatvoren je 
za saobraćaj i pešake. Bio je neprohodan godinu dana, jer opština 
nije imala sredstava za rušenje i gradnju novog mosta. 

Na inicijativu predsednika Vučića i njegovog sastanka sa pred-
sednikom opštine Petrovac na Mlavi obezbeđena su sredstva i ove 
godine u maju započeti su radovi na izgradnji novog mosta u dužini 
od 190 metara.

Izgradnja mosta je u nadležnosti JP “Putevi Srbije”, koje je i 
investitor radova, vrednosti 155,5 miliona dinara, a radove izvodi 
PZP Požarevac.

Vučić je čestitao JP “Putevi Srbije” na dobro obavljenom poslu.

PREDSEDNIK SRBIJE U PETROVCU NA MLAVI:

 MI RADIMO I GRADIMO, 
I JA SAM SREĆAN ZBOG TOGA
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Omladinski kampovi za dijasporu i Srbe u regionu omogućuju 
povezivanje matice sa srpskom decom, da ona već u ranom detinj-
stvu osete i vide da je Srbija takođe i njihova kuća i da su ovde svoji 
na svome. To nikada neće zaboraviti. Ostaće im uspomene za ceo 
život. I, to je jedan od naših ciljeva.

Ovako direktor Uprave za saradnju sa Srbima u dijaspori i regi-
onu Arno Gujon, u razgovoru za “Novosti”, ocenjuje trenutnu akciju 
povezivanja mališana iz naše nacije koji žive u drugim državama. 
Neka od ove dece će, možda, posle ove posete, poželeti da se, 
kada odrastu, i vrate u zemlju predaka:

- Uprava je organizovala šest letnjih kampova, s ukupno 800 
dece, iz Hrvatske, Crne Gore, Severne Makedonije, BiH i Rumuni-
je. Izdvojili smo u te namene 27 miliona dinara. Imali smo tu ideju 
još ranije, da im organizujemo boravak u Beogradu na šest dana. 
Primetio sam, kada sam putovao po regionu, da mnoga srpska 
deca nisu bila u Srbiji, ili su bila samo nakratko. A svi vole Srbiju i 
nose je u srcu. Prate šta se dešava ovde i imaju želju da posete 
Beograd. Ali, ranije nismo imali budžet za to. Za ovu godinu, pred-
sednik Aleksandar Vučić je predložio da naša Uprava dobije tri puta 
veći budžet za region.

Veoma sam mu zahvalan jer bez njega ne bismo mogli da po-
krenemo ovaj projekat, za koji želimo da postane tradicija, kao i za 
ostale projekte iz oblasti kulture i obrazovanja.

Nameravamo da organizujemo svake godine ove kampove, s 
ciljem da svako srpsko dete, rođeno u regionu, ima priliku da, ma-
kar jednom, boravi u Beogradu i Srbiji.

Kako teče akcija?
- Počeli smo sredinom jula, sa decom iz Severne Makedonije. 

Posle su nam došli mališani iz Hrvatske, pa iz Crne Gore. Ove 
sedmice boravila su nam deca iz Federacije BiH. Sledeće sedmice 
nam dolaze deca iz Rumunije.

Šta posećuju?
- Pripremili smo im sadržajan program, sa posetama Narodnom 

muzeju, Muzeju Nikole Tesle, Istorijskom muzeju, Muzeju iluzija... 
Organizovali smo im i pozorišne i bioskopske predstave, časove 
istorije, igranje u Gradu na vodi na Adi Ciganliji. Takođe, posete 
stadionima Crvene zvezde i Partizana, gde dobijaju poklone i druže 
se sa poznatim sportistima. Bitno im je da osete Beograd, da vide 
duh grada, šetnjom Ulicom kneza Mihaila i Kalemegdanom, da raz-
govaraju sa svojim vršnjacima koji ovde žive.

Kakav im je utisak?
- Sjajan. Svi gledaju na televiziji Beograd, znaju kako izgleda, 

a sada su prvi put ovde. Jedan dečak iz Crne Gore se, na primer, 
oduševio Hramom Svetog Save. Nije, kaže, mislio da je baš tako 
veliki i lep. To može da se uporedi s našim ushićenjem kada odemo 
prvi put na Ostrog.

Kako su odabrani oni koji će posetiti naš glavni grad?
- Deca su uzrasta od 12 do 18 godina, a izbor je izvršen u sa-

radnji s krovnim organizacijama Srba iz regiona. Iz Federacije BiH 
sarađivali smo s načelnicima opština Drvar, Bosanski Petrovac, 
Glamoč, Grahovo i Udruženjem “Prosvjeta” iz Mostara.

Za decu iz Crne Gore, s gradskim vlastima Nikšića, Berana i 
Herceg Novog. Birali su među decom koja su se prijavila i onom 
koja, u principu, nikada nisu imala priliku da dođu u srpsku presto-
nicu.

Sezona je godišnjih odmora, kada se u Srbiju, u principu, sliva 
dobar deo naše dijaspore iz celog sveta. Oseća li se to ovih dana?

- I te kako. Naročito u unutrašnjosti. Sela koja su ponekad pra-
zna tokom godine, sada su puna ljudi, dece. I život se tako vraća. 
Tada i mi iz Srbije vidimo koliko su nam naši građani iz dijaspore 

značajni, a verujem da i oni to osećaju. Svedočimo o tome koliko im 
Srbija nedostaje i koliku ljubav imaju prema njoj. To su dva meseca 
kada se veze između dijaspore i Srbije još više učvršćuju. Ovo je 
vreme i kada se mi iz Uprave sretnemo s njima. Razgovaramo o 
budućim projektima i načinima da poboljšamo komunikaciju. 

Pre nekoliko dana sam, na primer, primio predstavnika udruže-
nja Srba sa Azurne obale. Razgovarali smo o razvoju dopunskih 
škola na srpskom jeziku. Poklonili smo im udžbenike za škole u 
Nici i Kanu.

Kakvu saradnju imate?
- Sad smo svi naši. Većinu sam poznavao odranije, ali sada 

smo se još više približili. Viđamo se, dogovaramo, tesno sarađu-
jemo, živimo kao jedna porodica. Zato i beležimo dobre rezultate.

Šta spremate posle leta?
- Od septembra kreću nove aktivnosti u dijaspori, od početka 

rada novih dopunskih škola, preko samoodrživih projekata u regi-
onu do folklornih udruženja. Protekle dve i po godine našu pomoć 
dobilo je 106 kulturno-umetničkih društava širom Evrope. Na kon-
kursu, koji se završio u junu, prihvatili smo 308 novih projekata. U 
aprilu smo imali evropsku smotru dečjeg folklora u Vrnjačkoj Banji, 
a zatim, u maju, u Novom Sadu, sa čak više od tri hiljade učesnika. 
Predstoje smotre u Beču i u drugim gradovima Evrope.

Folklor je više od igre, to je igra s dušom, kroz njega deca negu-
ju tradiciju i jezik, druže se i to omogućuje da dijaspora živi.

Dijaspora donosi i značajna sredstva?
- Pomažu svom zavičaju i rodbini. Dijaspora je uvek bila uz 

maticu, kada je Srbiji bila potrebna pomoć. Devedesetih ili za vre-
me poplava 2014, nesebično su pomagali celoj zemlji. Sada je na 
nama iz Srbije, pošto se ona stabilizovala i znatno razvila prethod-
nih godina, da pokažemo solidarnost i brigu prema svim Srbima 
gde god da žive.

Pomažete i deci u matici, na KiM, kroz vaše udruženje “Solidar-
nost za Kosovo”, kojim predsedavate?

- Početkom avgusta smo, dvanaesti put zaredom, organizovali 
letovanje na moru, u Tivtu, za četrdeset dvoje srpske dece iz ko-
sovskih enklava. To im je dalo mogućnost da osete slobodu, da se 
osećaju bezbedno. A to je ono što im najviše nedostaje. Pogotovo 
što je ove godine bilo dosta napada i tenzija na KiM. To se odraža-
valo i na njih. Tokom leta privodimo kraju radove i na dve osnovne 
škole, u Tomancu i Rajanovcu, u Kosovskom Pomoravlju, kao i na 
ambulanti kod Velikog Ropotova. To su obimni radovi, uložili smo 
više od sto hiljada evra. Takođe, zajedno s Eparhijom raško-pri-
zrenskom, sprovodimo pet poljoprivrednih projekata u ukupnom 
iznosu od 76.000 evra. Šaljemo pomoć za narodne kuhinje i po-

stojeća gazdinstva koja smo prethodnih godina zajedno razvijali.
- Pomoć stiže od Francuza koji nisu zaboravili francusko-srp-

sko prijateljstvo, dobrovoljnim prilozima građana preko našeg 
udruženja “Solidarnost za Kosovo”. Nabavili smo tako traktore, 
multikultivatore i stoku, izgradili mlekare i plastenike, bazen sa 
stajsko đubrivo, otvorili radionicu za popravku mašina...

A kako stižete sve ovo da uradite, i kao predsednik Uprave za 
saradnju sa dijasporom i Srbima u regionu, i na čelu “Solidarnosti 
za Kosovo”?

- Ne radim sam, imam sjajne timove, kako u Upravi u kojoj sam 
skoro tri godine, tako i u humanitarnoj organizaciji koja postoji već 
18 godina. Radim s profesinalcima koji mogu da postignu sve pla-
nirane ciljeve. U takvim uslovima sve može da se uradi.

Letnji kamp za 80 dece iz dijaspore 
koji su sedam dana proveli u druženju, igri 
i sportskim aktivnostima započeo je rad 
otvorenim rukometnim treningom. Ministar 
bez portfelja u Vladi Republike Srbije zadu-
žen za dijasporu, Đorđe Milićević, otvorio je 
u Knjaževcu zajedno sa domaćinom pred-
sednikom opštine Milanom Đokićem ovu 
jedinstvenu manifestaciju, koja predstavlja 
jedan od 22 tematska kampa koja se tokom 
leta održavaju širom Srbije i u kojima je bo-
ravilo više od 5.000 mališana.

„Naš cilj je da decu koja žive van Sr-
bije približimo matici i motivišemo da svoju 
otadžbinu upoznaju još bolje i vraćaju joj se 
i ubuduće“, rekao je Milićević na otvaranju 
upriličenom na platou Doma kulture.

Opština Knjaževac jedna je od 22 lo-
kalne samouprave koja je sa Ministarstvom 
za dijasporu potpisala ugovor o izradi pro-

jekta koji ima za cilj stvaranje čvršćih veza 
matice i dijaspore. Gost i promoter kampa 

bio je proslavljeni ru-
kometaš, svojevreme-
no i najbolji igrač sveta 
Ratko Nikolić. 

Ovaj jedinstve-
ni sportski događaj 
u opštini Knjaževac 
koji ima za cilj jačanje 
odnosa matice i di-
jaspore, okupio je 80 
mališana iz Republike 
Srpske i Bosne i Her-
cegovine, uzrasta od 9 
do 16 godina.

„Deca su oduševljena gostoprimstvom, 
ovaj prvi kamp u Knjaževcu traje sedam 
dana, a nadamo se da će u godinama koje 

slede prerasti u tradiciju“, istakao je Mihajlo 
Nikolić, jedan od trenera na kampu i dugo-
godišnji igrač RK „Knjaževac“.

 Treninzi se održavaju svakog dana, po-
red toga deca imaju i aktivnosti koje nisu ve-
zane za rukomet, kao što su obilazak baze-
na, muzeja, kampa u Ravni, Babinog zuba, 
vodopada Bigar i Crkve presvete Bogorodi-
ce u Gornjoj Kamenici.

Za rad sa decom bili su zaduženi tre-
neri: Slobodan Jedoksić, kondicioni trener i 
trener u A reprezentaciji Srbije, Predrag Raj-
ković, tu je i neizostavni Ratko Nikolić. Zatim 
trener golmana Šamota i trener golmana ka-
detske reprezentacije Srbije, Ivan Đorđević, 
trener mlađih selekcija Šamot, Marko Đor-
đević, a asistiraju im tri knjaževačka trenera: 
Maja Dragoljubović, Mihajlo Nikolić i Dejan 
Bogdanović.

Letnji kampovi za decu iz regiona završeni su posetom Vladi 
Srbije. Krajem avgusta grupa srpskih mališana iz Rumunije, zajedno 
sa direktorom Uprave za saradnju s dijasporom i Srbima u regionu, 
Arno Gujonom, posetila je Vladu Republike Srbije i obišla salu za 
sednice, pres salu, salone u kojima se dočekaju strani zvaničnici, 
kao i prostoriju za čuvanje poklona.

Ovom posetom, deca su imala priliku da se upoznaju sa detalj-
nijim informacijama o istorijatu ove važne institucije i njenom radu.

„Pošto  je naše letnje kampove za decu iz regiona finansirala 
Vlada Republike Srbije preko Uprave za saradnju s dijasporom i Sr-
bima u regionu, želeli smo da ih okončamo baš u ovoj zgradi. Sigu-
ran sam da će ova poseta deci ostati urezana u sećanje i da ih je još 
više zbližila sa Srbijom – njihovom maticom“ izjavio je Arno Gujon.

KNJAŽEVAC UGOSTIO 
DECU IZ DIJASPORE

OMLADINSKI KAMPOVI 
SU POKLON NAJMLAĐIM SRBIMA 

ARNO GUJON DIREKTOR UPRAVE 
ZA SARADNJU SA SRBIMA U DIJASPORI I REGIONU
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Na početku sednice Opštinskog veća razmatran je nacrt pred-
loga Rešenja o usvajanju izveštaja o izvršenju budžeta opštine Ne-
gotin za period januar-jun 2023. godine. Goran Ristić, rukovodilac 
Službe za budžet, finansije i LPA OU Negotin naglasio je da su za 
prvih šest meseci ostvareni prihodi i primanja u ukupnom iznosu od 
648.278.000 dinara, što predstavlja 45,36% ostvarenja u odnosu 
na plan. Ostvarenje budžetskih prihoda je 608.724.000 dinara dok 
je ostvarenje prihoda iz ostalih izvora u iznosu 39.554.000 dinara. 
Ukupni rashodi i izdaci budžeta opštine Negotin za isti period izno-

se 487.161.000 dinara, odnosno 34,92% planom utvrđenih ukupnih 
sredstava. Većnici su utvrdili predloge odluka o usvajanju izveštaja 
o radu sa finansijskim izveštajem JP za izgradnju i eksploataciju 
regionalnog vodosistema „Bogovina“ Bor za 2022. godinu, dava-
nju saglasnosti Lovačkom udruženju „Hajduk Veljko“ na upotrebu 
grba opštine Negotin i rešenja o pokretanju ukidanja dela nekate-

gorisanog puta na kp.br 5428/4 u KO Negotin i uređivanja imovin-
sko-pravnih odnosa u svrhu izgradnje opštinske saobraćajnice.

Članovi opštinskog veća su usvojili Pravilnik o sufinansiranju 
mera energetske sanacije porodičnih kuća i stanova u okviru Pro-
jekta „Čista energija i energetska efikasnost za građane u Srbiji“ i 
Rešenje o obrazovanju komisije za realizaciju mera energetske sa-
nacije. Uz razmatranje nacrta danas je doneta i Odluka o raspisiva-
nju javnog oglasa za određivanje doktora medicine za stryčno utvr-
đivanje vremena i uzroka smrti umrlih izvan zdravstvene ustanive 
na teritoriji opštine Negotin. Utvrđen je predlog Rešenja o davanju 
saglasnosti na Odluku NP JKP „Badnjevo“ Negotin o utvrđivanju 
valute plaćanja varijabilnog i fiksong dela iznosa po obračunima 
za sledeću grejnu sezonu i usvojen je Zaključak o izdvajanju sred-
stava u iznosu od 28.288 dinara Milici Jeremović iz Negotina radi 
pohađanja letnjeg seminara u Istraživačkoj stanici Petnica.

OBELEŽEN 16. AVGUST, 
DAN FORMIRANJA KRAJINSKOG 

PARTIZANSKOG ODREDA
  U novom gradskom parku u Negotinu,u organizaciji Opštin-
skog udruženja SUBNOR Negotin, danas je obeležena 82 
godišnjica od formiranja Krajinskog partizanskog odreda. 

Delegacije Opštine Negotin, SUBNOR-a Srbije, predstavnika 
organizacije SUBNOR iz Sremske Mitrovice,Pirota, Bora, Zaje-
čara, Sokobanje, Boljevca, Knjaževca, Majdanpeka, Kladova, 
negotinskih boračkih organizacija, roditelji i članovi porodica po-
ginulih u ratovima od 1991-1999. godine položili su cveće i vence 
na spomen biste narodnih heroja Ljube Nešića, Vere Radosav-
ljević, Stanka Paunovića i Branka Perića.

Ministarstvo za brigu o selu Republike Srbije, 
Opština Negotin i Marina i Zoran Ilić iz Negotina potpisali su Ugo-
vor o dodeli bespovratnih sredstava u iznosu od 1.001.438,08 
dinara, za kupovinu kuće sa okućnicom u selu Kobišnici. Četvo-
ročlana porodica Ilić će dodeljenim sredstvima u Kobišnici kupiti 
kuću veličine 75 m2 sa pomoćnim zgradama, na 13,39 ari placa. 

Opština Negotin zainte-
resovanim građanima pru-
ža tehničku podršku oko 
neophodne procedure, pri 
popunjavanju potrebne do-
kumentacije i proceni tržišne 
vrednosti kuće na selu koju, 
mladi bračni i vanbračni pa-
rovi, samohrani roditelji i po-
jedinci do 45 godina starosti 
žele da kupe. Maksimalni 
iznos bespovratnih sredsta-
va predviđen za kupovinu seoske kuće sa okućnicom iznosi 1,2 
miliona dinara i ukupna vrednost seoske kuće sa okućnicom ne 
može biti veća od tog iznosa. Bespovratna sredstva nisu name-
njena za opremanje seoske kuće i okućnice, porez na prenos 
apsolutnih prava prilikom kupoprodaje seoske kuće sa okućni-
com, porez na imovinu, troškove prikupljanja dokumentacije za 
prijavljivanje na javni konkurs, kao i za građevinske radove za 
adaptaciju seoske kuće. 

Zahvaljujući Programu Ministarstva za brigu o selu i Vlade 
Republike Srbije do sada je na teritoriji naše opštine kupljeno pet 
seoskih kuća sa okućnicom.

Održana je 27. sednici Opštinskog veća opštine Kladovo kojom 
su predsedavali Saša Nikolić, predsednik opštine i Bojan Božano-
vić zamenik predsednika.

Na ovoj sednici prihvaćen je Izveštaj o izvršenju Odluke o 
budžetu opštine Kladovo za period od 1. januara do 30. juna 2023. 
godine. Izvršenje prihoda je na nivou propisane dinamike, a u skla-
du sa tim i realizacija rashoda za taj period. Prihodi su ostvareni u 
iznosu većem od rashoda, tako da je suficit u budžetu opštine 57 
miliona dinara.

Na sednici je usvojen predlog JP „Komunalac“, za redovno odr-
žavanje čistoće javnih površina, kao i Izveštaj o radu sa finansij-
skim izveštajem JP „Jedinstvo“ Kladovo, za proteklu godinu.

Članovi Opštinskog veća prihvatili su predlog o dopuni Odlu-
ke o obrazovanju opštinskog štaba za vanredne situacije opštine 
Kladovo, predlog Odluke o obrazovanju i imenovanju komisije za 
procenu štete nastale nakon elementarne nepogode zbog dodele 
državne pomoći oštećenima u nevremenu ove godine.

Usvojeni su i predlozi Rešenja o upotrebi sredstava teku-
će budžetske rezerve, Rešenja o izmeni rešenja o imenovanju 
stručnog tima za davanje koncesije za linijski prevoz putnika u 
prigradskom saobraćaju na teritoriji opštine Kladovo, kao i pred-
log Rešenja o izmeni rešenja o izboru članova lokalnog saveta za 
zapošljavanje.

ODRŽAN 15. FESTIVAL 
MEDA I VINA 
U KLADOVU

Društvo pčelara iz Kladova, proteklog vikenda, organizovalo 
je 15. Festival meda i vina.

Na platou ispred Doma 
omladine izlagači su na sa-
jamskim štandovima prikazali 
različite vrste meda i paletu 
hranljivih i zdravih pčelarskih 
proizvoda. Festival je okupio i 
one koji se bave proizvodnjom 
i distribucijom vina iz vinogorja 

ovog kraja.
Organizatori su najavili da 

žele da ovu Festivalsku priču 
postave na još kvalitetniji nivo. 
Želja je da se opština Kladovo 
prepoznaje ne samo po prirod-
nim lepotama i multikulturnom 
nasleđu već i po medu i vinu 
koji će dati izuzetan doprinos i 

kvalitet ponudi ovih prirodnih proizvoda.

UREĐENJE OBDANIŠTA 
I DOMA KULTURE

Dva resorna ministarstva Republike Srbije sufinasiraće za-
jedno sa opštinom Kladovo uređenje dva veoma važna objekta 
u našem gradu. Naime, Ministarstvo za brigu o porodici i de-
mografiju, za podršku sprovođenja mera populacione politike, 
opredelilo je sredstva za obnovu i opremanje Predškolske usta-
nove „Neven“, a Ministarstvo kulture za uređenje Doma kulture.

– Uređenje Predškolske 
ustanove „Neven“ najzna-
čajniji je projekat za opštinu 
Kladovo, jer su prošireni ka-
paciteti za naše najmlađe su-
građane. Još uvek radimo na 
proširenju i poboljšanju uslova 
u našem obdaništu. U toku je 
javna nabavka i nadam se da 
će se, u narednih 15-ak dana, 
početi sa realizacijom, rekao 
je Saša Nikolić, predsednik 

opštine Kladovo.
Govoreći o programu „Gra-

dovi u fokusu“, predsednik 
opštine Kladovo je rekao da 
je „zgrada Doma kulture u ta-
kvom stanju dugi niz godina. 
Lokalna samouprava je sani-
rala krov, sređena je elektroin-
stalacija i sada je na redu ure-
đenje spoljne fasade i zamena 
prozora. U tome nam pomaže 
Ministarstvo kulture. Imamo 
dobru saradnju sa svim resornim ministarstvima. Bez njih i po-
moći Vlade Srbije i našeg predsednika ni Kladovo ne bi ovako 
lepo izgledalo kao što izgleda danas“.

KLADOVO

PRIHVAĆEN IZVEŠTAJ O IZVRŠENJU 
ODLUKE O BUDŽETU OPŠTINE 

ODRŽANA 62. SEDNICA OPŠTINSKOG VEĆA NEGOTIN
 USVOJEN PRAVILNIK O SUFINANSIRANJU 

MERA ENERGETSKE SANACIJE 
PORODIČNIH KUĆA I STANOVA
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S obzirom na trajnost i 
značaj Festivala „Mokranj-
čevi dani“, njegov program-
ski koncept čuva idejnu 
okosnicu manifestacije čija 
je osnovna misija promovi-
sanje stvaralaštva najzna-
čajnijeg srpskog kompozi-
tora Stevana Stojanovića 
Mokranjca, davanje dopri-
nosa afirmaciji njegovog i 
uopšte srpskog muzičkog 
stvaralaštva i izvođaštva, 
sa akcentom na negovanju 
horske tradicije. 

Festival je otvoren i ka drugim oblastima umetničkog izražava-
nja i podstiče tradicionalne manifestacije vezane za likovnu, knji-
ževnu i pozorišnu scenu, što doprinosi njegovom programskom bo-
gatstvu. Programski koncept Festivala zadržava osnovne stubove: 
„Natpevavanje horova“, na kojem će se predstaviti šest ansambala. 
Gostuju horovi iz Hrvatske i Turske, hor Grada domaćina Festivala i 
ansambli iz Aleksinca, Smederevske Palanke i Beograda. 

Na celovečernjem koncertu će nastupiti pobednik prošlogodiš-
njeg „Natpevavanja“ Novosadski kamerni hor pod upravom Boži-
dara Crnjanskog. 

Tradicionalno, Festival zatvara naš jedinstveni profesionalni 
horski ansambl, Hor RTS pod upravom maestra Bojana Suđića, 
izvođenjem Mokranjčevih dela namenjenih danima Velikog posta. 

Publici će ove godine prvi put koncertno biti predstavljena Litur-
gija Svetog Jovana Zlatoustog Karela Napravnjika, uzbudljivo delo 
na tragu Mokranjčeve tradicije, komponovano dvadesetih godina 
prošlog veka, čime vršačka Muzička škola obeležava značajan ju-
bilej združenim nastupom nastavnika i učenika škole pod upravom 

Tatjane Gerdec Mrđa. 
Podijum „Večernje serenade“ ove godine pripada zrenjanin-

skom vokalnom kvartetu „Vita Brevis”. Gostuje muzičko pozorište 
(„Mali dimničar“ Bendžamina Britna), u koprodukciji pozorišta „Duš-
ko Radović“ i MOTO-a. Savremenoj srpskoj muzici posvećen je na-
stup kamernog orkestra „Metamorfozis“ sa Sašom Mirkovićem.

Na kamernom podijumu „Mokranjčevih dana“ nastupaju flau-
tista Ljubiša Jovanović sa pijanistom Aleksandrom Serdarom, čime 
se Festival pridružuje obeležavanju jubileja našeg istaknutog flau-
tiste Ljubiše Jovanovića. Veče je posvećeno baroknim kompozicija-
ma. Nastupiće i Policijski orkestar Ministarstva unutrašnjih poslova 
iz Republike Srpske. U Mokranju se tradicionalno realizuje program 
Niti tradicije, a na trgu koncerti na otvorenom „Klasika u 11“. 

Tradicionalna saradnja sa Radijom Beograd 2 ove godine na 
Festival donosi koncertnu promociju „Timočke lire“ sa nastupom 
pijanistkinje Ive Vuković.

U programu su predviđene dve izložbe (traganja Đorđa Soko-
lovskog „Ka novoj ikoni“ i slike sa kolonije „Eho muzike“), kao i dve 
naučne tribine (prva, posvećena stvaralaštvu Mokranjca, o kome 
govori dr Melita Milin, druga, o stvaralaštvu jednog od najznačaj-
nijih srpskih simfoničara, Vasilija Mokranjca, o kome povodom sto-
godišnjice rođenja govori dr Ivana Medić). Biće predstavljene i dve 
nove knjige, o dirigentu, kompozitoru i pijanisti Aleksandru Vujiću 
(autorke Snežana Nikolajević i Branka Radović) i zbornik crkvene 
muzike Nataše Đuragić. 

Negotin će ponovo biti domaćin dirigentskom seminaru, koji 
vode Tamara Adamov Petijević i Verica Pejić. Seminar je ove godi-
ne okrenut temi rada sa dečjim i omladinskim ansamblima.

Negotin i Srbija 2023. godine po 57. put slave ime najvećeg 
srpskog muzičara praznikom muzike koji je na tragu njegovog be-
smrtnog dela.

Selektor 57. "Mokranjčevih dana"
Prof. dr Sonja Marinković, muzikolog

UVODNA REČ SELEKTORKE 
57. FESTIVALA 

“MOKRANJČEVI DANI 

NEGOTIN 9 - 15. SEPTEMBAR

Ovogodišnji najvažniji muzički događaj u opštini Negotin po-
svećen najznačajnijem srpskom kompozitoru, Stevanu Stojanoviću 
Mokranjcu, biće održan od 9. do 15. septembra, saopšteno je na 
današnjoj sednici Organizacionog odbora festivala kojom je pred-
sedavao Vladimir Veličković, predsednik Opštine Negotin. 

Sa predstavnicima opštinskih i republičkih institucija proverena 
spremnost pružanja podrške organizaciji kako bi septembarski pra-
znik muzike protekao u najboljem mogućem redu. 

Predsednik Veličković je istakao da su pripreme za festival u za-
vršnoj fazi i da će Negotin biti spreman da ugosti oko osam stotina 
učesnika iz zemlje i regiona.

ODRŽANA SEDNICA 
ORGANIZACIONOG 

ODBORA  
57. FESTIVALA 

MOKRANJČEVI DANI

U ambasadi Republike Srbije u Beču, predstavnici Udruženja 
Svetomir Nikolajević, Dejan Nikolajević i prof. mr Jovica Đorđević, 
predali su Njegovoj Ekselenciji ambasadoru dr Nebojši Rodiću za-
hvalnicu ovog Udruženja „za izuzetno zalaganje u oživljavanju se-
ćanja na Svetomira Nikolajevića i njegov značaj za srpski narod.“ 

Iako je tradicija omiljena tema Srba, ipak se kod nas često za-
boravlja na ličnosti koje su u prošlosti zračile na raznim planovima i 
ostavile dubok trag svojim delovanjem. Takav je slučaj sa Svetomi-
rom Nikolajevićem, koji je bio jedan od najviđenijih, najistaknutijih i 
najobrazovanijih Srba u drugoj polovini 19. veka. Prešao je nevero-
vatan put – od svog rodnog sela, živopisne Raduše, preko univer-
ziteta u Bernu, Berlinu, Cirihu i Londonu, do značajnog kulturnog, 
političkog, pedagoškog i humanističkog delovanja u Srbiji i Evropi. 

Bio je profesor i rektor Velike škole, osnivač katedre za svet-
sku književnost, prvi koji je u Srbiji pisao o Šekspiru, član Učenog 
društva i jedan od prvih akademika, osnivač humanitarnog društava 
Sveti Sava i udurženja za gluvonemu decu Kralj Stefan Dečanski, 
predsednik Lige za mir, mason koji je od budimpeštanske lože do-
bio podršku za osnivanje samostalne srpske lože Pobratim, grado-
načelnik Beograda, predsednik vlade za vreme Milana Obrenovića 
i veliki prijatelj i poštovalac kralja Milana. Govorio je sedam jezika. 

Bio je kosmopolita najšireg formata, intimni prijatelj državnika i 
patrijarha, zaljubljen u domete evropske nauke i umetnosti i evrop-
skog uma, a u isto vreme ponosan na svoj nacionali identitet, i u 
svakom trenutku spreman da afirmiše srpstvo. Danas, kada su ta 
dva aspekta antipodi, to tako prirodno saglasje kosmopolitskog i 
nacionalnog, koje je bilo sadržano u delovanju Svetomira Nikolaje-
vića, odlika je na koju se treba ugledati. Na inicijativu svetske Lige 
za mir bio je prvi Srbin predložen za Nobelovu nagradu. 

Decenijama je Svetomir Nikolajević bio potisnut na marginu – 
već od Majkog prevrata 1903, a pogotovu posle drugog svetskog 
rata. Prvo vidljivo interesovanje za njegovo delovanje javlja se kra-

jem osamdesetih i početkom devedesetih godina prošlog veka, da 
bi 2017. godine iz pera prof. dr Vojkana Stanića izašla monogafija 
o ovoj značajnoj ličnosti srpske prošlosti. Uz zalaganje Dejana Ni-
kolajevića, monografija je predstavljena i u Beču 2018, u Društvu 
Stevan Mokranjac. 

Na toj promociji ambasador Re-
publike Srbije u Beču, dr Nebojša 
Rodić se obratio prisutnima i u jed-
nom briljantnom govoru upoznao 
ih sa detaljima o ovoj značajnoj li-
čosti naše kulturne i političke isto-
rije. I kasnije se ambasador Rodić 
zauzeo da se izložba o Svetomiru 
Nikolajeviću, koju je organizovao 
Pedagoški muzej u Beogradu, pre-
nese u Beč u Konzulat Republike 
Srbije. Njegova potpora, podrška je 
sve vreme veoma značila porodici 
Nikolajević u naporima da se njihov 
predak otrgne od zaborava. 

Ovo je prva zahvalnica Udruženja koje je pre godinu dana osno-
vala grupa intelektualaca iz Valjeva, Beograda, Uba i Beča, u želji 
da Svetomira Nikolajevića postavi na mesto koje mu u našem isto-
rijskom miljeu pripada. Jer, kako je to vrlo plastično definisao prof. 
dr Vojkan Stanić „Uvidevši o kakvoj je ljudskoj veličini reč, želeo 
sam da proširim i ojačam sećanje na njega, ne bih li, u određenoj 
meri, doprineo njegovom vraćanju iz zaborava, jer je on to zaslužio, 
baš kao i današnja generacija mladih ljudi kojoj može da bude veliki 
uzor. Jer takav jedan ljudski rad sadrži u sebi univerzalne vrednosti 
koje nikad ne gube na svojoj aktuelnosti.“

AMBASADORU NEBOJŠI RODIĆU 
ZAHVALNICA UDRUŽENJA 
“SVETOMIR NIKOLAJEVIĆ” 



UPOZNAJTE VINA TAMO GDE NASTAJUUPOZNAJTE VINA TAMO GDE NASTAJU

VINARIJA MATALJ VINARIJA MATALJ 
PONOSNI SMO VLASNICI JOŠ DVE PONOSNI SMO VLASNICI JOŠ DVE 
SREBRNE DECANTER MEDALJE! SREBRNE DECANTER MEDALJE! 

Bukovski cuvee, kao pravi predstavnik 
naše vinarije sa sortama Prokupac i 

Začinak dobija pažnju koju i zaslužuje!

Sinonim za lepršavost i svežinu, ovo vino 
spaja kvalitet grožđa sa jedinstvenim 

teroarom vinograda Terasa iz kog potiče. 
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Tradicionalnim prijemom gradonačelnice Niša Dragane Sotirov-
ski za glumce u Oficirskom domu, predajom ključeva Grada, uru-
čenjem nagrade „Pavle Vuisić“ i vatrometom počeo je 58. Festival 
glumačkih ostvarenja domaćeg igranog filma na prepunoj Letnjoj 
pozornici u Tvrđavi. 

Poželevši dobrodošlicu glumcima na Festivalu glumačkih 
ostvarenja domaćeg igranog filma, gradonačelnica Niša predala 

je ključ Grada predsednici žirija Nadi Blam 
koja je svečano otvorila festival.  Ključ gra-
da je vaš, Tvrđava je vaša, grad je vaš rekla 
je gradonačelnica Sotirovski  predajući ključ 
Grada predsednici žirija.   

Otvarajući festival Nada Blam je poručila 
da festival prođe u slavlju i veselju, da publi-
ka uživa u dobrim filmovima koji su snimljeni 
u Srbiji između dva Festivala i ulogama mla-
dih glumaca koji dolaze.  

Predsednik Udruženja filmskih glumaca 
Srbije Rastko Janković uručio je Nagradu za 
izuzetan doprinos umetnosti glume u doma-
ćem filmu „Pavle Vuisić“ glumici Mirjani Ka-
ranović. Nagradu za životno delo posvetila 
je svom kolegi Branku Cvejiću Cveji, koji je, 
kako je kazala, od početka karijere bio sa 
njom i koji je bio divan saradnik i prijatelj. 

Pozdravljena je aplauzom prepune Let-

nje pozornice, kao i članovi žirija Nada Blam, Branislav Lečić i 
Vladica Milosavljević.

Pre svečanog otvaranja 58. Filmskih susreta priređen je pri-
jem za glumce i goste u Oficirskom domu gde je gradonačelni-
ca Niša Dragana Sotirovski u ime Grada uručila poklon Mirjani 
Karanović, sliku niškog akademskog slikara Milorada Penkova.

Nadahnut voditeljski par ove godine bili su glumci Katarina 
Radivojević i Slobodan Stefanović.

Slobodan Stefanović i Jelena Jovičić najpre su otpevali pe-
smu “Princeza”, a zatim je ekipa glumaca zajedno sa Dečijim 
horom Čarolija izvela i festivalsku numeru “Za milion godina”, 
uz vatromet, koji je trajao skoro deset minuta.

Umetnički direktor festivala je Rastko Janković, predsednik 
Udruženja filmskih glumaca Srbije, selektor filmova je filmski kri-
tičar, Dejan Dabić, a direktor festivala je Srđan Savić, direktor 
Niškog kulturnog centra.

Kao i ranijih godina dodeljene su osam zvaničnih nagrada: 
Gran pri NAISA za najbolje glumačko ostvarenje, CAR KON-
STANTIN za najbolju mušku ulogu i CARICA TEODORA za naj-
bolju žensku ulogu, povelje za izuzetnu žensku i mušku ulogu, 
nagrade za žensku i mušku epizodnu ulogu i nagrada za najbo-
lju debitantsku ulogu.

Petar Božović za ulogu Joksima u filmu “Usta puna zemlje” 
dobio je Gran pri Naisu, glavnu festivalsku nagradu na završnoj 
večeri 58. Festivala glumačkih ostvarenja domaćeg filma Film-

ski susreti u Nišu. Najviše 
priznanje niškog glumačkog 
festivala pripalo mu je odlu-
kom stručnog žirija koga su 
činili glumice Nada Blam i 
Vladislava Milosavljević, kao 
i glumac Branislav Lečić.

Predsednica žirija Nada 
Blam obrazložila je zbog 
čega je Božović dobio glav-
nu nagradu festivala: Ceo 
svoj život je disciplinovano i 

Rastko Janković glumac ovog puta u ulozi umetničkog direkto-
ra 58. Festivala filmskih susreta u Nišu, koji je i predsednik Udru-
ženja filmskih glumaca Srbije, uspeo je pored zaista brojnih obave-
za da odvoji vreme i da izjavu za čitaoce Zavičaja.

- Festival je prošao u posebnom raspoloženju, baš kao što je 
na otvaranju poručila Nada Blam, da dani Festivala budi veseli i da 
u njima uživaju i publika i glumci. Bilo je puno glumaca i svi smo 
zajedno, na moj predlog, na otvaranju zajedno sa dečijim horom 
iz Niša, otpevali pesmu za “Milion godina” kao poruku mira, jedin-
stva...To je bio naš izraz poštovanja prema publici, prema Nišu.

Petar Božović je primajući najviše priznanje niškog glumačkog 
festivala, koje mu je pripalo odlukom stručnog žirija, rekao da je u 
Niš, na Festival došao jer je glumac. I on kao i svi mi, kako je re-
kao, želi zajedno da osećanje iz svoga srca da ga podeli sa ljudima 
iz grada slavne istorije, ljudima velikog srca, taj grad Niš a ljudi su 

Nišlije.
To je i sve nas druge podsta-

klo da dođemo, jer je niška publi-
ka zaista izuzetna, korektna i ima 
puno poštovanja prema filmskoj 
umetnosti, baš kao i mi prema 
publici. Oni koji nisu došli, nisu 
bojkotovali nas koji smo došli i 
organizatore, već su bojkotova-
li publiku, koja 58 godina dolazi 
na tvrđavu da bi uživala u novim 
filmskim ostvarenjima i videla 
svoje glumce. S druge strane, 
napravili su nam dobar marke-
ting, jer se posle njihovog “boj-
kota” veliki broj mladih glumaca 
prijavio da dođe nas Festival.

Pomenuo sam organizatore, koji su i ovog puta bili na izuzetno 
visokom nivou. Istakao bih Ministarstvo kulture i grad Niš, koji su 
mnogo učinili za ovako značajan događaj.

Prikazano je, kao što znate, 14 filmova koji su izbor selektora 
festivala filmskog kritičara Dejana Dabića. O nagradama i dobit-
nicima ćete sigurno pisati. Konkurencija je bila izuzetna i duboko 
verujem da su nagrade dobili baš oni kojih su ih najviše zaslužili. O 
kvalitetu filmova najbolje govori odziv publike, koja je punila letnju 
pozornicu tvrđave svake večeri.

Moramo da sačuvamo film i pored hiperprodukcije serija. Sada 
sve ide obrnutim redom, prvo se napravi serija, pa onda od nje film.

Drago nam je da će i naši ljudi koji žive i rade u svetu, od Evro-
pe   do Amerike, imati prilike da vide nove srpske filmove. Oni su 
kao i prošle godine, visokog kvaliteta.

Ja bih se još jedno zahvalio svima koji su pomogli da i ovaj 
festival, 58. po redu prođe kako smo svi zamislili, prvenstveno Mi-
nistarstvu kulture, gradu Nišu, gradonačelnici Dragani Sotirovski, 
Udruženju glumaca Srbije, direktoru festivala Srđanu Saviću, koji 
je i direktor Niškog kulturnog centra.

Nadamo se da smo ispunili poverenje koje nam je ukazano, da 
smo opravdali očekivanja i da će naredni festival biti još bolji, po-
ručio je Rastko Janković ovogodišnji umetnički direktor Festivala.

58. BLISTAVI SUSRETI 
FILMSKIH PREGALACA
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Povelju za izuzetnu žensku ulogu dobila Marija Pikić za ulogu 
Jele u filmu “Oluja”. Ni ona nije bila na pozornici da primi nagradu.

Nagrada za najbolju žensku epizodnu ulogu dodeljena je Tanji 
Pjevac za ulogu majke Snežane u filmu “Manja”.

- Često se misli da je majke lako odigrati ali svaka majka je za-
ista drugačija. Majka Tanje Pjevac je nežna ali objektivna, nekada 
tiha, nekada bučna, ali majka koja će u svakoj situaciji biti tu za 
svoje dete - obrazložio je žiri.

Najbolja muška epizodna uloga pripala Ninoslavu Ćulumu i Vla-
dimiru Maksimoviću za uloge blizanaca Petra i Pavla u filmu “Ovu-
da će proći put”.

- Retka su ovako zanimljiva filmska ostvarenja, mala, pedantno 
urađena a veoma efektna glumačka ostvarenja koja u vama izazi-
vaju i smeh i strah istovreme-
no - navodi se u odluci žirija.

- Ja ću iskoristiti priliku 
da se zahvalim prvenstveno 
vama, drage Nišlije, drago mi 
je da sam ovde i da sam po-
stao zajedno sa svojim bratom 
deo nagrađivanih. Takođe da 
se zahvalim u ime cele ekipe 
filma na pažnji za ovaj naš 
trud, da se zahvalim žiriju, or-
ganizatorima, svima koji ste 
učestvovali da ovaj festival na-
stavi da živi i vidimo se i nared-
nih godina - rekao je Ćulum.

Nagrada za debitantsku 
ulogu pripala je Andreju Nježi-
ću za ulogu Miše u filmu “Svi-
len konac”.

- Hteo bih da se zahvalim 
celoj ekipi koja stoji iza ovog 
filma, mom prijatelju Damiru 
Romanovu na ovom lepom fil-
mu naročito što se bavi nekim 
stvarima koje mislim da ljudi 
često zaboravljaju ali zato je 
tu – rekao je Nježić.

Nagradu “Milorad Mandić 
Manda” Radoš Bajić je uručio 
Slobodanu Bodi Ninkoviću.

- Ovu nagradu bih rado 
zamenio za situaciju da je Mi-
lorad Mandić Manda večeras 
ovde sa nama - poručio je Nin-
ković.

Radoš Bajić se sa Letnje 
pozornice obratio glumcima 
koji su ove godine bojkotovali 
Festival i pozvao ih da se sle-
deće godine vrate u Niš.

Svake večeri publika je 
glasala za glumca večeri. Na 
kraju, za glumicu festivala, 
glasovima publike izabrana je 
sedmogodišnja Ines Petrović.

Predsednica žirija, Nada 
Blam zatvorila je Festival, a 
zatvaranje je tradicionalno 
propraćeno vatrometom.

Tokom večeri nastupao je 
sastav Neverne bebe, a peva-
le su i glumice Jana Ilić, Mina 
Lazarević i Jelena Gavrilović.

Osnivači festivala su: Grad 
Niš i Udruženje filmskih glu-
maca Srbije, organizatori su: 
Udruženje filmskih glumaca 
Srbije i Niški kulturni centar, a 
pokrovitelji: Ministarstvo kul-
ture Republike Srbije i Filmski 
centar Srbije.

s ljubavlju posvetio umetnosti glume, bez obzira da li ima jedan 
kadar ili sve kadrove ostvario bi svaku svoju ulogu kao posebnu 
provokaciju i poslasticu za gledaoce. Ne udaljavajući se nikada od 
uloge, svakoj ulozi je dao svoj lični pečat i dostojanstvo glumca - 
rekla je predsednica žirija Nada Blam.

Petar Božović se u svom stilu zahvalio na priznanju.
- Kad sam čuo Gran pri, zamalo nisam naručio kombi. Ali i ovo 

što izgleda malo, jeste veliko i ogromno, i zato želim zajedno sa 
osećanjem iz svoga srca da ga podelim sa ljudima iz grada slavne 
istorije, ljudima velikog srca. Verujte mi da je taj grad Niš a ljudi su 
Nišlije - rekao je Božović, i dobio veliki aplauz.

Božović je onda ispričao publici “malo istorije glumaca, glume 
i pozorišta”.

Nagrada “Car Konstantin” za najbolju mušku ulogu pripala je 
Denisu Muriću za ulogu Zizija u filmu “Indigo kristal”. Nagradu mu 
je uručio Branislav Lečić, član stručnog žirija.

-Svojim vrhunskim umećem nijednog trenutka nije se udaljavao 
od svog lika. Potpuno smo mu poverovali i nagrada nije mogla da 
mimoiđe ovog izuzetnog glumca. Odluka žirija doneta je jednogla-
sno - rekao je Lečić.

Mladi glumac koji je prošle godine bio sprečen da zbog obave-
za na snimanju prisustvuje “Fimskim susretima” ali je obećao da 
će naredne godine doći “pa makar i ako nema film”, srdačno se 
zahvalio na nagradi.

.- Hvala pre svega vama niška publiko koja ste od mene i mno-
go drugih glumaca u Srbiji zapravo napravili glumce, ja sam sa 
ovog festivala u neku ruku i krenuo i u neku ruku uvek se ovde rado 
vratim. Hvala puno još jednom vama. Hteo bih naravno da se za-
hvalim žiriju i svom kolegi Luki Mihailoviću, reditelju “Indigo kristala” 
koji je napisao ovu ulogu za mene. Hvala - rekao je Murić.

Nagradu “Carica Teodora” za najbolju žensku ulogu dobila je 
Jovana Stojljković za ulogu Vere u filmu “Vera”. Članica žirija Vladi-
ca Milosavljević je obrazložila odluku žirija.

- Carica Teodora za najbolju žensku ulogu dodeljuje se Jovani 
Stojiljković za ulogu Vere u filmu “Vera”. Ulogu Vere odigrala je, 
kako bi to, glumci rekli naizgled malim i skromnim sredstvima, dr-
žeći veliku tenziju i ostvarujući snažnu emociju i veličanstvenu tran-
sformaciju. To je ono što ulogu Vere čini izuzetnom. Odluka žirija 
donešena je jednoglasno - rekla je Vladica.

Jovana je bila sprečena da dođe u Niš ali je poslala video po-
ruku: Poštovana publiko, drage Nišlije, hvala vam. Hvala vam od 
srca. sve je ovo zbog vas i drago mi je kada to publika prepozna, to 
je najvažnije. Hvala Vam još jednom i veliki pozdrav za vas draga 
publiko - poručila je Jovana u video poruci.

Žiri je dodelio i dva specijalna priznanja: Jani Ivanović za ulogu 
u filmu “Što se bore misli moje” i Stefanu Jevtoviću za film “Ko živ 
ko mrtav”.

Povelja za izuzetnu mušku ulogu otišla je u ruke Miloša Timo-
tijevića za ulogu Aljoše u filmu “Trag divljači”. Timotijević se nije 
pojavio na dodeli, a njegovo odsustvo nije obrazloženo.
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Vinarija Mikic је у месту Munich,
Немачка.
23. јул · 

Organizovan festival od strane BSAFEV u našem
Konzulatu u Minhenu.
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U prelepom parku – dvorištu Generalnog konzulata Republike 
Srbije u Minhenu održano je „Srpsko kulturno veče u Bavarskoj – 

2023”.
Posle 70 godina konzulat je 

otvorio, odnosno omogućio da 
ovaj prelepi ambijent bude do-
stupan za odražavanje brojnih 
manifestacija, naglasio je gene-
ralni konzul Božidar Vučurović.

Posebno ga raduje, kako je 
istakao da je broj učenika srp-
skih škola u Minhenu i Štutgartu 
udesetostručen.

Organizator ove manifestacije je Bavarsko-srpski akademski 
forum (B.S.A.F. e.V.) organizacija osnovana u nemačkoj pokrajini 
Bavarska i služi pre svega da poboljša razumevanje između srpske 
dijaspore i građana Bavarske. 

- Upravo to smo iskoristili povodom da na našoj srpskoj kultur-
noj večeri predstavimo Crème de la Crème srpskih vina. Vinari su 
mogli da nam kažu mnogo o svojim selekcijama i odvedu nas u 
svet pun neodoljivih sorti vina. Srbija, geografski šav između Istoka 
i Zapada, ima izuzetno plodno tlo, što je od posebnog značaja za 
vinogorja.

To nam je omogućilo da zajedno sa našim gostima uživamo u 
posebnim notama vina. Iz okoline negotinskog kraja uživali smo 
u vinima poput Chardonnay barrique i Filigran Gamay manastira 
Bukovo, Chardonnay i vinu rubin crvene boje Cuvée I Selection 
vinarije Mikić. 

Sada kada su nam se utisci delimično slegli želeli bismo da se 
najpre zahvalimo dragim članovima BSAF-a i prijateljima iz KUD-a 
Soko na izdvojenom vremenu i sjajnoj organizaciji, kao i general-
nom konzulu Božidaru Vučuroviću.

- Veliko hvala prijateljima iz vinarije manastira Bukovo iz Ne-
gotina, Mikić iz Rečke, Budimir iz Aleksandrovca, Raj iz Rajca i 
Milanović iz Surduka, kao i destileriji Savka iz Novog Sada što su 
nam omogućili da uživamo u divnim vinima slušajući sjajne izvedbe 
beogradskog Duo Moderata, kao i neke od nama dobro poznatih 

pesmama koje nam je odsvirao i otpevao Miloš Radovanović. Hva-
la našoj dragoj članici i književnici Antileti Živković i njenoj prijate-
ljici Danijeli Božičković-Radulović uz čije stihove smo se od srca 
nasmejali. Hvala i dragim prijateljima iz organizacije Srbi za Srbe 
i veliko hvala vama dragi prijatelji i gosti što ste podržali i uveličali 
ovo posebno veče za nas rekli su predstavnici uprave BASF. 

- Posle Rumunije i Italije, prezentovali smo naša vina u jednoj 
od niz promocija i degustacija koja je održana u Minchenu u prele-
pom dvorištu Generalnog konzulata Republike Srbije . Drago nam 
je što su utisci gostiju o našim vinima bili pozitivni i što se i van 
granica Srbije pokazalo da smo na pravom putu i da naš stil vina 
privlači kako stariju i ozbilniju publiku takođe i mlade.

Berbi smo se približili, bila je veoma teška i zahtevna godina, 
nažalost mnogo naših kolega iz drugih područja, a i same Nego-
tinske Krajine imaju ozbiljne posledice u vinogradima, koje su pro-
uzrokovane raznoraznim bolestima i vremenskim nepogodama. Mi 
treba da beremo sa 14 hektara i nadamo se prinosu od 80-100t 
grozđa: autohtona Crna Tamjanika , internazionalne  Chardonnay, 
Gewürtz Traminer , Sauvihnon Blanc, Merlot, Caberne Sauvignon , 
Pinot Noir…kažu iz Vinarije „Mikić“ iz Rečke.

U MINHENU ODRŽANO U MINHENU ODRŽANO 
„SRPSKO KULTURNO VEČE „SRPSKO KULTURNO VEČE 

U BAVARSKOJ 2023”U BAVARSKOJ 2023”
Kulturno-sportsko društvo “Bambi” iz Beča, nakon letnje pauze, 

ponovo od 6. septembra u ustaljenim terminima otvara vrata za 
svoje članove, ali poziva i sve zaljubljenike u folklor i sve koji žele 
da se pridruže Bambi porodici u njihovoj glavnoj misiji - očuvanju i 
negovanju srpskog jezika, tradicije i kulture u Austriji, kao i porodi-
čih vrednosti i sportskog duha.

Ovaj klub posebno je poznat po posvećenosti u radu sa decom 
u svim uzrastima i dobrom druženju, i zato će i ove sezone rado do-
čekati nove polaznike čiji roditelji žele da njihova dece uče o svojoj 
tradiciji i kulturi.  Ostim toga, KSD “Bambi” će, tokom jesenje sezo-

ne, nastaviti sa manifestacijama u čast Jubileja povodom 50 godina 
postojanja, koji će biti obeležen i svečanośću do kraja godine.

“Uvek se radujemo novoj sezoni, jer 
dočekujemo, kako nove članove koji žele 
da sa nama uče, neguju i čuvaju od zabo-
rava srpski jezik, tradiciju i kulturu ovde u 
Austriji, tako i stare, odmorne i voljne za 
dobru zabavu, druženje i broje aktivnosti 
koje Bambi nudi. Pozivamo sve koji žele 
da nam se pridruže da to učine već sada, 
i pozivamo sve mame, tate, bake i deke 
da dovedu svoje mališane jer će sa nama 
naučiti, ne samo jezik, igru i pesmu, već i 
socijalne veštine i mnogo toga o svojim ko-
renima i tradicionalnim vrednostima zemlje 
iz koje potiču”, naglašava predsednik Bam-
bija Aleksandar Stanković.

“Istovremeno, uveliko pripremamo prostorije za nove aktivnosti 
od 6. septembra, i već počinjemo sa pripremama naših tradicional-
nih manifestacija tokom jeseni – Bambijevo veče srpske tradicije 
i kulture, Zimski fudbalski turnir i naš Godišnji koncert povodom 
Jubileja. Imaćemo i mnogobrojna gostovanja kod klubova koji su 
naši prijatelji, tako da nas očekuje jedna veoma dinamična i bogata 
sezona”, kaže Stanković.

U BEČKOM KSD “BAMBI” 
OTVORENA VRATA 

I NOVIM ČLANOVIMA
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Prepun gradski trg u Negotinu je zaista izgledao prekrasno uz 
veselu graju đaka prvaka, starijih osnovaca koji igraju i pevaju, uz-
buđene roditelje i ponosne bake i deke.

Naime, u okviru Inicijative Moj put do uspeha Elixir Fondacija, 
članica Elixir Grupe, donirala je udžbenike svim prvacima osnovnih 
škola negotinske Opštine. Najmlađim školarcima udžbenici su uru-
čeni na prelepoj svečanosti u centru Negotina. 

Program Elixir za znanje Fondacija je organizovala u saradnji 
sa osnovnim školama, Umetničkom školom „Stevan Mokranjac“ i 
PU „Pčelica“ u Negotinu, a poseban kuriozitet bio je nastup nauč-
nog komunikatora Milana Popovića, doktoranda na Beogradskom 
univerzitetu. 

Uz radosnu „Dobrodošlicu“ Tode Nikoletića, u kazivanju Iris Ko-
stić, učenice 4. razreda OŠ „Vuk Karadžić“, preko sjajnih koreo-
grafija i muzičkih izvođenja negotinskih đaka, do eksperimenata i 
naučnog objašnjenja važnih pojava u savremenom svetu. 

Uz gosta iz Beograda, učestvovali i gimnazijalci hemičari, pro-
fesorke Olivere Negojicić Zlatković – u svečanosti su uživali i mali-
šani koji tek stasali za školske klupe, njihove porodice, stariji ško-
larci, prosvetari i brojni gosti.

Cilj ove inicijative je afirmacija obrazovanja, promocija najboljih 
primera i podrške deci, njihovim porodicama i prosvetnim radnici-
ma, jer je obrazovanje temelj uspeha celog društva, poručuju iz 
Elixir Grupe. 

- Zajednička misija – stvaranje što boljih uslova u obrazovanju, 
podrška deci i porodici, kao i afirmacija poziva prosvetnih radnika, 
okupila nas je na istom zadatku. Verujući u moć znanja i važnost 

koju obrazovanje ima u kreiranju društvenih vrednosti i njihovoj afir-
maciji, Elixir Fondacija podržava i podstiče sve inicijative i projekte 
koje doprinose ostvarenju ovih zajedničkih ciljeva. Radost susret 
sa negotinskim mališanima, koji su ovih dana prvi put seli u školske 
klupe, dala nam je novu snagu i potvrđuje da je podrška obrazo-
vanju dece i mladih ulaganje u dugoročni razvoj i napredak celog 
društva. Ovom podrškom ostajemo verni ostvarenju svoje vizije da 
„stvaramo nasleđe kroz održivi razvoj, na dobrobit zajednice“. 

Želimo da uzori ovoj deci budu oni koji su svojim znanjem osve-
tlili i nadmašili svoje doba, jer kao što je električnom energijom 
osvetlio Negotin, tako je svojim blistavim umom osvetlio svoju i po-
tonje generacije Negotinac Đorđe Stanojević, jer je ovo i grad mu-
zike i grad fizike i grad hemije – grad nauke, zahvaljujući mnogima 
koji su u prethodnim i današnjim generacijama proneli slavu i ime 
ovog grada na mapi naše zemlje i u celom svetu. Budite radoznali, 
postavljajte pitanja, pomerajte granice i učite, to je, i kad je najduži, 
uvek najbolji i najsigurniji put do uspeha – poručila je u svom obra-
ćanju prvacima i njihovim roditeljima i učiteljima Margareta Musić, 
direktorka Elixir Fondacije. 

U ime svih prosvetara nego-
tinskih osnovnih škola prvaci-
ma i njihovim roditeljim obratio 
se Marko Kostić, direktor OŠ 
„Branko Radičević“:

- Obraćam vam se u ime 
svih direktora osnovnih škola 
sa željom da istaknem značaj 
ovog trenutka za našu opštinu i 
izrazim nadu da će ovakvih do-
gađaja biti što više u godinama 
pred nama, da će učenici, ne 
samo prvog razreda, već i svi 
ostali, dobijati besplatne udž-
benike, da će se nova radna 
mesta otvarati, da će naš grad, 
postati mesto mogućnosti, gde će se ljudi vraćati, ne samo u vreme 
praznika, nego sa namerom da ovde i ostanu i da nikada niko više 
neće poželeti da ga napusti. 

Neizmeran je značaj kompanije Elixir za našu opštinu. U svom 
poslovanju, nikada nisu slepo jurili za profitom, već su uvek i pre 
svega mislili na budućnost, ulagali u obrazovanje, svesni da su 

Pesmu „Dobrodošlica“ Tode Nikoletića govorila
 je Iris Kostić, učenica 4. razreda OŠ „Vuk Karadžić“. 

Dobrodošlica

Nek sve bude igri slično,
nekoj priči što se voli,
zar to nije fantastično,
biti prvi put u školi.

Neko novo društvo steći,
znanje, mudrost, vaspitanje,
biti bolji, biti veći,
to je pravo osećanje.

Dobrodošli u svet knjige,
Dečji savez tebe čeka,
da umanji svetu brige,
ovog časa, ovog veka.

ELIXIR FONDACIJA DONIRALA UDŽBENIKE 
SVIM PRVACIMA U OPŠTINI NEGOTIN

NA DOBROBIT DECE, PODRŠKA PORODICAMA 
– ZNANJE JE TEMELJ USPEHA 

CELOG DRUŠTVA 

obrazovno-vaspitne ustanove jedini bedem što štiti našu omladi-
nu od otrova koji dopire sa ekrana. Zato im se danas zahvaljujem 
u ime roditelja, jer je ovim činom finansijska konstrukcija njihovih 
kućnih budžeta postala mnogo stabilnija, u ime kolega prosvetnih 
radnika, jer su uvek razumeli naše potrebe i pomagali, kada god 
je to bilo moguće, u ime naše dece, jer im pomažu da otkriju svoje 
potencijale i nauče da budu mnogo bolji no što smo mi ikada bili”.

Ove godine u prvom razredu u negotinskim školama je 188 
mališana, koji su na poklon dobili svoje prve udžbenike. Devojčice 
Natalija Dinkić i Vanja Ristić u ime svih prvaka našle su se na bini, 
nasmejane recitujući i deleći svoje prve utiske o školi i zahvaljujući 
se Elixir fondaciji poklonjenim prvim knjigama

Prvi septembar veliki je dan za celu porodicu, pa nisu uzbuđena 
samo deca, već i roditelji. Deo tog uzbuđenja preneli su Nataša 
Kerkez i Predrag Dinkić.

- U ime roditelja čija deca polaze u prvi razred, želim da se 
zahvalim ELIXIR fondaciji na čelu sa upraviteljkom Margaretom 
Musić, koja je prepoznala potrebu ulaganja u, nepravedno zapo-
stavljenu, oblast obrazovanja. 

Realizujući projekat Moj put do uspeha, podelom udžbenika, 
ne samo što ćete značajno uticati na uštedu kućnog budžeta mno-
gih roditelja „ prvaka“, već ćete svojim primerom podstaći i druge 
činioce u društvenom životu naše zemlje da daju snažan doprinos 

kvalitetnijem obrazovanju budućih generacija.
U nadi da je ovo tek početak jedne lepe tradicije, srdačno Vas 

pozdravljam, a našim đacima prvacima želim srećan početak škol-
ske godine i jedne nove etape u životu – poručio je u ime svih jedan 
od roditelja Predrag Dinkić.

Prve školske knjige negotinski prvaci su ove godine dobili na 
dar od Elixir Fondacije, koja podržava brojne projekte, institucije, 
udruženja i organizacije u različitim oblastima, sa fokusom na decu, 
mlade i njihovo obrazovanje. 

Elixir je, da podsetimo, 2021. godine donirao 100 miliona dinara 
za projekte u obla-
sti unapređenja 
putne i komunal-
ne infrastrukture, 
zdravstvene zašti-
te, postavljena su 
četiri dečija igra-
lišta, autobuskba 
stajališta, uređena 
gradska naselja i 
Trg Stevana Mo-
kranjca u centru 
grada, a i tada su 
sve škole u opšti-
ni, za sve svoje objekte dobile sredstva za aktuelne aktivnosti. 

Proizvodna članica Elixir Grupe, Elixir Prahovo, već deceniju 
radi u Prahovu, nadomak Negotina, nastavljajući tradiciju IHP-a, a 
danas je na ovoj lokaciji oko hiljadu radnika, polovina od ukupnog 
broja u Poslovnom sistemu Elixir Grupe. 

Prošle godine se ova kompanija našla na listi 100 najboljih 
Agencije za privredne registre, a u kompleksu su rad počele i dve 
nove fabrike sa najsavremenijom svetskom tehnologijom. Od sa-
mog početka rada, ostvarujući viziju „stvaramo nasleđe kroz održiv 
razvoj na dobrobit zajednice“ Elixir je pouzdan partner i oslonac 
sredinima u kojima posluje.  
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Na Abraševom šancu 11. avgusta 1813. godine u trenutku kada 
je bodrio svoje borce da istraju u borbi protiv Turaka, poginuo je 
krajinski junak iz Prvog srpskog ustanka Veljko Petrović. 

U okviru obeležavanja 210.godišnjice od pogibije Hajduk Veljka 
na mestu pogibije sveštenici Arhijerejskog namesništva negotin-
skog protonamensik Marjan Kerčulj i protojerej Vukašin Simonović 
služili su pomen junaku.

Darko Čirišanović, sekretar SO Negotin i Ljutica Jovanović, 
član Opštinskog veća u ime lokalne samouprave i delegacija Mu-
zeja Krajine položili su cveće na spomenik podignut daleke 1892. 
godine po projektu arhitekte Jovana Ilkića. Na spomeniku se nalazi 

reljef sa poprsjem Hajduh Veljka rad je vajara Đorđa Jovanovića.
Predstavnicima lokalne samouprave, fudbalskog i košarkaškog 

kluba koji nose ime Hajduk Veljka, medija i prisutnim građanima 
obratili su se protonamesnik Marjan Kerčulj i Ivica Trajković, direk-
tor Muzeja Krajine.

„ Deca iz našeg grada imaju na koga da ugledaju. Ako su sport-
skog i borbenog duha treba da se ugledaju na Hajduk Veljka, ako 
su umetničkog duha na Mokranjca, a naučnog na Đorđa Stanojevi-
ća. Negotin što se tiče tradicije, duhovne, kulturne i obrazovne ima 
čime da se pohvali. Mi tradicionalno obeležavamo 11. avgust, dan 
Veljkove pogibije na kompleksu koji je rekonstruisan 2013. godine i 
da je ovaj spomenik ujedno i najstariji spomenik u gradu. 

Mi imamo i druga obeležja koja su povezana sa Veljkom, ba-
rutanu u porti negotinske crkve, spomenik na mestu gde je bilo 
utvrđenje a i devedesetih smo otvorili muzej.“, rekao je Trajković i 
završio citiranjem Njegoše izreke „Blago onom ko dovijek živi, imao 
se rašta i roditi“ imajući u vidu Njegoševu vezu sa Veljkom, s obzi-
rom da je rođen iste godine kada je svoj život izgubio čuveni junak.

Muzej Krajine je omogućio slobodan ulaz svim posetiocima koji 
će danas posetiti Muzej Hajduk Veljka. 

OBELEŽENA 
GODIŠNJICA 

POGIBIJE 
HAJDUK VELJKA

PETROVIĆA
“Zaječarsko kulturno leto”, zahvaljujući pregaocima kulture iz 

Ustanove Narodno pozorište Timočke Krajine - Centar za kulturu 
“Zoran Radmilović” kao organizatora zaista brojnih manifestacije 
u saradnji sa mesnom zajednicama, a pod pokroviteljstvom grada 
Zaječar, bilo je bogatije nego ikada pre. Sve aktivnosti je propratila 
brojna publika koja nije štedela dlanove da nagradi sjajne pevače, 
igrače ili muzičare. Pohvale su stizale nakon svake manifestacije. 
Zato pođimo redom, pa i ako nekog preskočimo neka ne zameri, jer 
ih je stvarno bilo puno.

U Šipikovu je održana manifestacija tradicionalnog narodnog 
stvaralaštva - 18. „Ilindanski sabor“ koji je otvorio gradonačelnik 
Zaječara Boško Ničić.

Nakon defilea učesnika i za-
jedničkog kola priređen je bogat 
kulturno-umetničkom program u 
kome je  učestvovalo  čak sedam 
KUD-ova iz: Šljivara, Halova, 
Gradskova, Zvezdana, Duboča-
na, Rgotine i „Penzioner“ iz Za-
ječara.

U Grljanu je na 38. Saboru 
frulaša, jednoj od najstarijih ma-
nifestacija narodnog stvaralaštva u Srbiji, na kojoj se organizuje ta-
kmičenje na tradicionalnim narodnim duvačkim instrumentima uče-
stvovalo jdvadesetak takmičara iz Timočke krajine i Kragujevca.

“Majstorsko pismo”, nagrada koja se dodeljuje za izuzetan do-
prinos u očuvanju instumentalne tradicije Srbije na Saboru frulaša 
u Grljanu, dodeljeno je sviraču na dvojnicama, Radoslavu Arseni-
jeviću iz Jovanovca kod Kragujevca, koji je bio pobednik Sabora 
frulaša u Grljanu 2007. I 2010. godine, što je jedan od uslova za 
dobijanje visokog priznanja.  

U kategoriji učesnika starijih od 16 godina, najbolji frulaš Sabo-
ra je Aleksandar Kulić iz Sumrakovca, a  najbolji dudučar je Ljubiša 
Stojković iz Valakonja Bukova kod Boljevca. Nagrada za najbolje 
odsvirano kolo pripala je Milivoju Stojkoviču iz Valakonja Bukova. a 
nagrada za najbolje odsviranu pesmu dodeljena je Jovici Andrejiću 
iz Šarbanovca kod Bora.

U okviru  Internacionalnog 
festivala “Nišvil džez teatar”, 
u Narodnom pozorištu u Nišu 
izvedena je predstava  Narod-
nog pozorišta Timočke Krajine 
“Zoran Radmilović”  “Elektra” 
prema tekstu Danila Kiša, po 
Euripidu, u režiji Olivere Vikto-
rović Đurašković.

Ovu izvanrednu antičku dra-
mu niška publika je odlično prihvatila i nagradila  zaječarske glum-

ce gromkim aplauzom. Igraju: Ana Bretšnajder, Miloš Đuričić, Na-
taša Petrović, Miloš Tanasković, Fuad Tabučić, Branislav Mijatović, 
Gabrijel Bećarević, Ivana Bartunjek, Jelena Rajić, Viktorija Arsić i 
Marija Stanković.

U zaječarskom pozorištu je održan džez koncert. Nastupio je 
„MILOŠ ČOLOVIĆ TRIO” koji čine: Miloš Čolović, kontrabas, Matje 
Кliment, bubnjevi i Andreja Hristić, klavir. Ovi muzičari svetskog re-
nomea Izveli su autorsku muziku Čolovića, Evansa i Sema Džonsa.

U okviru „Zaječarskog kulturnog leta“ u Marinovcu, u prisustvu 
velikog broja meštana i njihovih gostiju, održana nova manifestaci-
ja „Pantelejski sabor”, na dan seoske zavetine.

Učestvovala su četiri KUD-a : „Romulijana“ iz Gamzigrada, 
„Božur” iz Zvezdana, „Penzioner“ i „Nikola Pašić“ iz Zaječara, koji 
su oduševili posetioce sabora.

Sabor je otvorila Biljana Glišić, pomoćnik direktora Ustanove 
“Zoran Radmilović”. Ovo je 26 manifestacija koja je ove godine odr-
žana na teritoriji grada Zaječara, a peta koja se 2023. organizuje 
prvi put, jer se manifestacije priređuju u svim selima koja to žele.

U Vražogrncu je dvodnevna, 39. Smotra narodnih običaja 
„Vražogrnački točak“, jedinstvena u Srbiji okupila brojne gledaoce. 
Ocenjivan je scenski prikaz običaja i nastup izvornih grupa KUD-
ova: „Sloga” iz Vražogrnca, „Vuk Karadžić” iz Osipaonice, „Božur” 
iz Zvezdana, „Dragan Živadinović”, iz Мalog Izvora kod Boljevca, i 
„Markov kamen” iz Valakonja Bukova.

Selektor Centralnog saveza amatera u kulturi Srbije Zoran Ka-
tić predložio je da na Republičkoj smotri narodnog stvaralaštva 
u Gornjem Milanovcu učestvuju „Sloga“ iz Vražogrnca i „Vuk Ka-
radžić“ iz Osipaonice.  

 U okviru „Zaječarskog kulturnog leta“ u Velikom Jasenovcu je 
održana tradicionalna kulturno-umetnička manifestacija 9. „Jase-
novačko leto”. Svojim nastupom domaćine i njihove goste oduševi-
la su kulturno-umetnička društva: „Graničar” iz Halova, „Gradec” iz 
Gradskova, „Zoran Gajić“ iz Rgotine,  „Romulijana” iz Gamzigrada 
i  „Dubočane” iz istoimenog sela.

U okviru „Zaječarskog kulturnog leta“, u Lenovcu su održani 51. 
„Hajduk Veljkovi dani“ tradicionalna kulturno-sportska manifestaci-
ja u spomen na legendarnog junaka, srpskog Ahila, Veljka Petrovi-
ća, rođenog Lenovčanina.

Tokom prepodneva predstavnici grada Zaječara, vojske, poli-
cije, Ustanove „Zoran Radmilović“ i Mesne zajednice Lenovac po-
ložili su vence na spomenike Hajduk Veljku u Zaječaru i Lenovcu i 
održana je liturgija u Crkvi Svetog Nikolaja u Lenovcu.

Tokom dana oganzovana su takmičenja u hajdučkom višebo-
ju i nadvlačenju konopca, u kojima je najuspešnija bila Sportska 
ekipa Nezavisnog sindikata policije. Ova ekipa osvojila je prvo me-
sto u nadvlačenju konopca. Titulu harambaše osvojio je Mlađan 
Stojanović, vatrogasac, koji je pobednik takmičenja u hajdučkom 
višeboju. Titulu štitonoše poneo je Predrag Stoilković, policajac, 
a titulu bećara osvojio je Marko Ilić, vatrogasac. Pored ove ekipe 
na takmičenju su učestvovali i Veterani posebne jedinice policije i 
sportisti iz Lenovca.

Tokom večeri organizovan je bogat kulturno-umetnički program 
u kome su učestvovali KUD-ovi: Nikola Pašić” iz Zaječara, “Sloga” 
iz Vražogrnca, “Šljivar” iz istoimenog sela, “Zoran Gajić” iz Rgotine 
i “Gradec” iz Gradskova.

U okviru programa održan je izbor za hajdučku lepoticu. Žiri u 
sastavu: Božana Trifunović, predstavnik Lenovca, Mlađan Stojano-
vić, harambaša i Neli Nikolić isPred ustanove „Zoran Radmilović“ 
za hajdučku lepoticu izabrao je Sanelu Prvulović iz Gradkova, prva 
pratilja je Mia Milojković iz Zaječara, a druga pratilja Aleksandra 
Vukadinović iz Rgotine.

U zaječarkom teatru je odigrana pretpremijera predstave “Ru-
salka“ po tekstu i u režiji Vesne Stanković. Ovaj pozorišni komad o 
vlaškoj magiji zaviruje u običaje, verovanja i drevne magijske ritua-
le Vlaha iz Istočne Srbije ali na duhovit način, tako da je nasmejao 
ali i zaintrigirao publiku na pretpremijeri, da li je u pitanju obično 
praznoverje ili ipak “postoji nešto”.

Kako ističe autorka Vesna Stanković, vremenom nam drugačiji 
način života, poimanja ovostranog i onostranog, živih i mrtvih, obi-
čaja i verovanja, postaju prihvatljivi, prirodni, normalni.

U predstavi “Rusalka” Igraju zaječarski glumci: Ana Bretšnaj-
der, Nataša Petrović, Miloš Tanasković, Jelena Rajić, Branislav 
Mijatović i Gabrijel Bećarević, koji su i ovoga puta bili na visini za-
datka. Premijera ove odlične predstave je 29. septembra.

Realizaciju pozorišnog komada o vlaškoj magiji finansijski je 
podržala Evropska unija preko Nemačke organizacije za međuna-
rodnu saradnju GIZ.

NARODNO POZORIŠTE TIMOČKE KRAJINE - 
CENTAR ZA KULTURU „ZORAN RADMILOVIĆ“

U OKVIRU “ZAJEČARSKO KULTURNOG 
LETA” PRED BROJNOM PUBLIKOM 
ODRŽANE SJAJNE MANIFESTACIJE 
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Članovi Srpskog kulturnog centra “Stevan Mokranjac” iz Beča 
uveličali su letnju feštu grada Švehata, nadomak prestonice Au-
strije.

Dugogodišnja saradnja sa lokalnim vlastima bečkog predgrađa 
prerasla je u pravo, iskreno, prijateljstvo pa je “Mokranjac” već go-
dinama jedini strani klub na ovoj manifestaciji.

Četvrta je godina zaredom kako se ovo naše udruženje pred-
stavlja građanima koji uvek u velikom broju dolaze na ovo tradicio-
nalno gradsko dešavanje.

– Fešta je kao i uvek odlično organizovana. Ovde smo već če-
tvrti put, a ove godine je, čini mi se, veći broj posetilaca nego pret-
hodnih. Mi smo zadovoljni što smo ponovo dobili poziv da dođemo, 
jer smo jedini strani klub. Uspostavili smo saradnju sa gradom Šve-
hatom, uvek smo se odazivali i na pozive za folklorne manifestacije 
i oni to poštuju – priča Saša Božinović, potpredsednik “Mokranjca”.

Uvek su, dodaje, imali najveći štand na fešti.
– Iako ne nastupaju, tu su članovi folklornog ansambla, takođe 

i veterani, svi radimo i uživamo – kaže Božinović.

Na štandu su članovi “Mokranjca” obučeni u majice sa etno-mo-
tivima, po ideji predsednika Saše Kostića, prodavali srpske kulinar-
ske specijalitete.

Goste fešte sa štanda “Mokranjca” mamio je miris roštilja.
“Nudili smo pljeskavice, ćevape, ali i druge naše tradicionalne 

specijalitete. Čekalo se u redu za naš roštilj”, priča Božinović.
Gotovo sva tri dana, proteklog vikenda, posebno kasno posle 

podne, dug je bio red ispred srpskog štanda.
“Mokranjac” je i ovaj put u najboljem mogućem svetlu predstav-

ljao Srbiju i Srbe na gradskoj fešti.
Posetioci, posebno Austrijanci sa štanda “Mokranjca”, otišli su 

ne samo siti, već i sa pozitivnom slikom o Srbiji i Srbima.
Posle manifestacije u Švehatu, na vrata kuca nova sezona. U 

“Mokranjcu” ona počinje već 3. septembra, a “agenda” za jesenji 
deo sezone gotovo je popunjena.

– Imamo Jesenji sabor, a zatim seminar za umetničke rukovodi-
oce folklornih ansambala koji će biti najveći u Evropi do sada. Već 
sada imamo 250 prijavljenih učesnika. Seminar je zakazan za 20. 
oktobar. A i posle toga, do kraja godine imamo pun i gust raspored 
događaja i nastupa – rekao je Božinović.

Članovi prvog ansambla i veterani vredno su radili kako bi što 
više zaradili za svoje društvo. Naime, klub se i na ovakav način 
trudi da prikupi finansije potrebne za rad i opremanje.

Tako će sva zarada od prodaje na štandu biti uložena u kupovi-
nu novog kompleta nošnji iz okoline Prizrena.

– Ta nošnja nas košta između 10.000 i 12.000 evra. Čitavu za-
radu daćemo za nošnju u kojoj će naša deca učiti i nove koreogra-
fije – ističe Božinović.

Veterane Srpskog kulturnog centra “Stevan Mokranjac” iz Beča 
ne veže samo ljubav prema folkloru, već i veliko prijateljstvo. Igranje 
folklora u dijaspori ne pruža samo mogućnost negovanja srpske tra-
dicije i jezika, već i sticanje prijateljstva za ceo život. Upravo to pri-
jateljstvo se može videti na svakom koraku među veteranima “Mo-
kranjca”, a njihovo druženje ne prestaje ni tokom letnjeg odmora.

Na inicijativu Daneta Samića i oduševljeno prihvatanje svih čla-
novi veteranske sekcije “Mokranjca” okupili su se nedavno u Nego-
tinu, u restoranu Konak.

– U prijatnoj i srdačnoj atmosferi proveli smo jedno prelepo 
veče, tokom kojeg smo razmenjivali ustiske sa odmora, a ujedno 
smo uživali uz bogatu trpezu i tamburaše do kasno u noć – prenosi 
utiske Saša Božinović, potpredsednik “Mokranjca” i jedan od člano-
va folklornog ansambla veterana.

Inicijator okuplja Dane Samić kaže da je ponosan i srećan što 
ima ovakve prijatelje.

– Folklor nas je spojio u “Mo-
kranjcu”, ali i i još više zbližio što 
pokazuju i druženja koja se na-
stavljaju i u rodnom kraju u Srbiji 
– dodaje Samić.

Bračni par Ljilja i Milan Vo-
jimirović istuči da je zajedničko 
veče u Negotinu bio dodatni do-
kaz velikog prijateljstva koje vla-
da među članovima veteranske 
sekcije “Mokranjca”.

– Ponosan sam što sam deo 
ove grupe i ovih divnih ljudi i da 
pored svih obaveza ovo druže-
nje u rodnom kraju predstavlja 
jednu dodatnu energiju i veru da ćemo od septembra startovati još 
jače i bolje – naglasio je Božinović.

Dragana Živanović i Srđan Milenković, su se čak iz rodnog Ra-
novca, kod Petrovca na Mlavi, udaljenog od Negotina 87 kilometara 
u jednom smeru, uputili u grad Hajduk Veljka da provedu veče sa 
svojim kolegama veteranima. Naglašavaju da je velika kilometraža 
najmanji problem kada treba da se sretnu sa prijateljima.

Druženje je trajalo do kasno u noć, a završeno je uz neizbežne 
kolače i čuvenu limunadu u poznatoj poslastičarskoj radnji u centru 
Negotina. Veterani su se rastali uz želju da provedu lep odmor u 
domovini i da se svi zdravo vrate u Beč, gde će nastaviti druženje.

Srpski centar iz Beča predao je pomoć prikupljenu na 
nedavnoj kulturno-umetničkoj manifestaciji 

Humetnost 2023.
– Humetnost 2023 nas je ponovo odvela tamo gde su sloboda 

kretanja i detinjstvo mališana u ovom trenutku izuzetno ugroženi. 
Obišli smo ih u Severnoj Mitrovici, uručili sredstva koja smo priku-
pili i uverili se u entuzijazam trenera i malih košarkaša Omladin-
skog košarkaškog kluba Centar – prenela je delegacija Srpskog 
centra po povratku u Beču.

Dodaju da su igrali klikere sa decom iz Velike Hoče i pili vino 
iz tih krajeva od porodice Pe-
trović koja već šestu genera-
ciju ostaje na svom ognjištu.

– U Prizrenu smo prisu-
stvovali polaganju mature 
srednjoškolaca Bogoslovije, 
11. generacije đaka posle 
obnavljanja rada te ustano-
ve. Posetili smo Dom kulture 
Gračanica i uverili se da kul-
tura živi i da je volja pojedina-
ca da preživi i opstane – do-
dali su oni.

U manastiru Visoki Dečani sreli su se sa stipendistima, uče-
nicima srednje škole u Osojanu kojima su predali stipendije za 
period do septembra ove godine.

– Mnogo emocija je pratilo naš četvorodnevni boravak koji je 
kao i sve dosadašnje posete ovim predelima potvrdio da ne sme-
mo da zaboravimo te mališane i njihove osmehe. Hvala svima koji 
su učestvovali u projektu Humetnost 2023 i u prikupljanju stipen-
dija za mališane iz Osojana – istakli su članovi Srpskog centra.

Više od 150 umetnika i brojna udruženja Srba iz Austrije oda-
zvalo se pozivu Srpskog centra da podrže rad OKK Centar iz Se-
verne Mitrovice i pošalju podršku Srbima na Kosovu. Kako vide 
i doživljavaju Kosovo, likovnim radovima prikazali su polaznici 
Prosvjetine Škole srpskog jezika. Ti radovi našli su se na aukciji, 
a uz njih knjige, slike i druge umetnine različitih dobrotvora, ali 
i dres i lopta basket 3 na 3 reprezentacije Srbije, sa potpisima 
reprezentativaca, koji su pobedili na nedavnom Svetskom prven-
stvu u Beču. Humetnost je okupila nekoliko srpskih organizacija 
i klubova iz Beča – Dečji crkveni hor Svetosavci, Prosvjetin mali 
hor, orkestar Organizacije srpskih studenata u inostranstvu Beč, 
KUD Jedinstvo, KUD “Branko Radičević”, Klub mladih umetnika 
Prosvjete, Udruženje A:Kultura i Srpski centar.

VETERANI 
“MOKRANJCA” 

DRUŽILI SE 
U NEGOTINU

LETNJOM FEŠTOM U ŠVEHATU 
DOMINIRAO ŠTAND 

SKC “MOKRANJAC” IZ BEČA
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Avgustovske vrele dane upotpunili su bogati i sadržajno različiti 
programi Biblioteke “Centar za kulturu” Kladovo. Na početku me-
seca priređena je izložba radova Zdenke Bukatarević iz Kladova 
koja je izazavla neočekivano veliko interesovanje publike. Izložena 
su ulja na platnu na kojima su dominirali seoski pejzaži i portreti. 
Samouka slikarka je veoma darovita i povećena umetnosti. Na tom 
putu svi smo joj poželeli usavršavanje i kreativno potvrđivanje au-
tentičnosti.

Za ljubitelje književnosti pri-
ređena je promocija novele o 
Kladovu “Život iza gvozdenih 
vrata” profesora srpskog jezika 
i književnosti Svetozara Toze 
Dimitrijevića (1934 – 2017) iz 
Kladova na kojoj su se okupili 
predstavnici najstarijih porodica 
sa područja opštine Kladovo i 
nostalgično evocirali uspomene 
na Kladovo s početka 19. veka i nakon Drugog svetskog rata, kada 
se varošica zbog izgradnje HE “Đerdap 1” razvila u grad.

Biblioteka „Centar za kulturu“ Kladovo i prijatelji organizuju me-
morijalni koncert „Pevamo za Milicu“.

U znak sećanja na talentovanu mladu sugrađanku, u znak po-
štovanja i sagledavanja muzike kao oblika umetnosti koji budi i 
oplemenjuje biće usmeravajući ga ka lepom i plemenitom, priređen 
je deseti memorijalni koncert “Pevamo za Milicu” posvećen premi-
nuloj sugrađanki koja je nakon svog prvog solističkog koncerta u 
Kladovu, obećavajući izuzetnu karijeru soprana, nažalost preminu-
la. Od 2013. godine svake godine, krajem avgusta meseca, u mu-
zičkom programu učestvuju njeni prijatelji koji su započeli muzičku 
karijeru sa njom. Koncert je organizovan u parohijskom domu hra-
ma “Sveti Đorđe” u Kladovu. Nastupili su Danilo Tomić, apsolvent 
dirigovanja na muzičkoj akademiji: Dina Sajeh, vokalna solistkinja: 
Bojana Radivojević, dipl.teoretičar muzike i dirigovanja: Jelena Kr-
neta, vokalna solistikinja, Dr. sci viši naučni saradnik instituta za 
nuklearne nauke Vinča: Goran Krneta, solista Opere Srpskog na-
rodnog pozorišta: Nemanja Erić, dipl. instrumentalista na katedri za 
gitaru Fakulteta muzičke umetnosti u Nišu.

U godini kada jedina ustanova kulture na području opštine Kla-
dovo obležava 150 godina od formiranja Čitališta u Kladovu, Narod-
na biblioteka Srbije maksimalno se angažuje da nagradi rezultate 
rada, darujući više puta u toku godine biblioteku sa novim naslovi-
ma i knjigama za potrebe  korisnika biblioteke i biblibousa. Pristigao 
je još jedan paket sa poklon knjigama, tako da je od početka godine 
pristiglo četiri paketa sa ukupno 188 knjiga.

Tehnički i logistički organizovan je humanitarni koncert Uruže-
nja “Narodna diplomatija” i opštine Kladovo za pomoć Crkvi Us-
penja Presvete Bogorodice u Orahovcu na Kosovu i Metohiji, koji 
je zbog loših vremenskih okolnosti umesto na pozornici tvrđave 
Fetislam organizovan u pozorišnoj sali Centra za kulturu. Prepuna 
sala oduševljene publike uživala je dvosatnom muzičkom programu 
“Najlepše srpske i ruske pesme” na kojem su nastupale vokalne so-
listikinje Pavlina Radovanović, Milica Dosković, Katarina Bogdano-
vić i Aleksandar Kovačević harmonikaš. Ulaznica je bila dobrovoljni 
prilog prema sopstvenim mogućnostima. 

Pod pokroviteljstvom Ministarstva kulture Republike Srbije, Bi-
blioteka “Centar za kulturu” u Kladovu organizovala je 11. po redu 
međunarodnu konferenciju „Kazan Kult“ posvećena zaštiti nema-
terijalne kulturne baštine. Ovogodišnjeg tema je “Uloga nemateri-
jalnog kulturnog nasleđa u integrativnoj zaštiti kulturnog nasleđa 
na primeru srednjevekovne tvrđave Fetislam - Đerdap UNESKO 
Geopark”, pa se i ova manifestacija sa razlogom održavala upravo 
u ambijentu rekonstruisanog drevnog Fetislama. 

“Razmena iskustava, mišljenja i znanja u vezi sa očuvanjem, 
predstavljanjem i tumačenjem kulturnog nasleđa, kao i pokretanje 
pitanja sistemskog bavljenja kulturnim nasleđem, kroz multidisci-
plinarni pristup, uz korišćenje principa integrativne zaštite neki su 
od najznačajnijih rezultata ove naše višegodišnje manifestacije” 
– kaže Žaklina Nikolić, direktorka Biblioteke „Centar za kulturu“ u 
Kladovu, koji je i aktivni učesnik brojnih međunarodnih i domaćin 
konferencija koji za cilj imaju upravo očuvanje nematerijalne kulture 
ali i razvoj bibliotečke delatnosti.

Nebojša Bradić, reditelj, ističe: “Ovaj festival stavlja akcenat na 
raznovrsnu i inovativnu kulturnu ponudu koja treba da doprinese 
afirmaciji kvalitetnih kulturnih sadržaja s jedne strane i afirmaciji kul-
turnog turizma, s druge strane. Obnovljena i revitalizovana tvrđava 
Fetislam i opština Kladovo sa svim svojim potencijalima mogu da 

BIBLIOTEKA “CENTAR ZA KULTURU” KLADOVO
PRIMER REGIONALNOG CENTRA 
NEMATERIJALNOG KULTURNOG 

NASLEĐA I BAŠTINE

omoguće jedinstveni doživljaj koji uključuje kulturno nasleđe i pri-
rodno okruženje Dunava”.

Umetničko veče “Kazan Kulta” priređeno je prvi put u Malom 

U nedelju, 27. avgusta, u Inzbruku je 
održana treća šetnja sećanja za Dianu Bu-
disavljević (rođ. Obeker) i njene pomagače. 
Šetnju sećanja na Dianu Budisavljević je 
2021. godine pokrenula Srpska pravoslav-
na omladina Inzbruk (SPOJI) uz podršku i 
učešće Srpske pravoslavne crkvene opšti-
ne Inzbruk i srpske zajednice u Tirolu.

Polazna tačka šetnje bila je neposredno 
posle svete Liturgije ispred Srpske pravo-
slavne crkve posvećenoj rođenju Svetog 
Jovana Krstitelja, gde se okupila grupa 
onih najhrabrijih, koji nisu hteli da se po-
vuku uprkos kiši i lošem vremenu. Vladi-
mir Vlajić, jedan od osnivača SPOJI, član 
Upravnog odbora Saveza Srba u Austriji i 
prvi pripadnik Austrijske službe sećanja u 

Srbiji, na nemačkom je svima objasnio da 
se šetnja sećanja održava u avgustu, pošto 
je 20. avgusta (1978.) dan upokojenja Dia-
ne Budisavljević.

Zatim se krenulo od crkve prema Za-
padnom gradskom groblju gde je Diana 
sahranjena na porodičnom grobu porodice 
Obekser. Tamo su Jovan Tomić, sekretar 
SPOJI, i mr Vladimir Vlajić, upalili sveću i 
položili cveće u znak zahvalnosti i večnog 
pomena Diani Budisavljević i njenim poma-
gačima u ime svih učesnika šetnje. Mr Vla-
dimir Vlajić, inače prvi pripadnik Austrijske 
službe sećanja u Srbiji, ispričao je zatim 
najvažnije činjenice iz Dianine biografije i 
podsetio na zalaganje „SPOJI-a“, koji je od 
2010. sproveo brojne inicijative i aktivnosti 

gradu Fetislama, čija je ulazna kapija, uz  Varoš kapiju i prateće la-
gume, kao i Letnja pozornica rekonstruisana i zvanično predstavlje-
na javnosti krajem ovog aprila. Uz predstavljanje „Kapija Dunava“ 
održano je  i predavanje Milene Dragićević Šešić, profesorke emeri-
te i člana Nacionalne komisije UNESKO o kreativnim mikropolitika-
ma, kulturnom nasleđu u funkciji kulturnog turizma, razgovaralo se 
i o knjigama „Oksfordska istorija hrišćanstva“ i „Oksfordska istorija 
islama“ Izdavačke kuće „Klio“, a priređen je i koncert našeg pozna-
tog flautiste Ljubiše Jovanovića i Beogradskog gudačkog kvarteta.

Na stručnoj konferenciji, među 29 učesnika konferencije uče-
stvovali su naši najistaknutiji stručnjaci iz oblasti zaštite kulturnog 
nasleđa, istoričari umetnosti, kreatori kulturnih politika, istoričari, 
antropolozi, bibliotekari, članovi SANU, medijski stručnjaci i umet-
nici i gosti iz susednog grada Rumunije, muzeolozi i etnolozi Regi-
onalnog muzeja “Gvozdena vrata”. 

kako bi se očuvalo sećanje na Dianu i njene 
pomagače.

„Šetnju sećanja na Dianu Budisavljević 
i njene pomagače smo pokrenuli, kako bi-
smo svake godine u avgustu izrazili večnu 
zahvalnost njoj i njenim podržavaocima, 
kao i da ostavimo još jedan trag aktivne i 
žive kulture sećanja u našem gradu Inzbru-
ku i pokrajini Tirol. Tako želimo da pokaže-
mo koliko nam je važno sećanje na Dianu, 
koliko je volimo i cenimo, jer je ona zajedno 
sa svojim podržavaocima tokom II svetskog 
rata spasila između 7.500 i 12.000 srpske 
dece od genocida i dvoje hrvatske dece an-
tifašista od političkog revanšizma u logorima 
smrti fašističkog ustaškog režima u tadaš-
njoj Nezavisnoj Državi Hrvatskoj.“ – rekao je 
Vlajić na kraju svog kratkog obraćanja.

Raduje i činjenica što je ove godine na 
šetnji sećanja učestvovala i gospođa Sonja 
Feger-Kalhšmid, poslanica u pokrajinskom 
parlamentu Tirola i predsednica Radničkog 
saveta „Lebenshilfe Tirol“, koja je ovom prili-
kom u spontanom obraćanju izjavila da se u 
našoj crkvi osećala veoma prijatno i prihva-
ćeno, da je osetila otvorenost i zajedništvo u 
našoj zajednici, kao i da joj je veoma drago 
što je bila deo ovogodišnje šetnje sećanja 
za Dianu Budisavljević za koju kaže da svi-
ma treba da bude uzor humanosti u ovim 
izazovnim vremenima.

U INZBRUKU ODRŽANA TREĆA 
ŠETNJA SEĆANJA NA 

DIJANU BUDISAVLJEVIĆ
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Tradicionalna manifestacija izvornog narodnog stvaralaštva 
„Čučuk Stanini dani“, u organizaciji Mesne zajednice Sikole i Kul-
turno-umetničkog društva „Čučuk Stana“ održana je sinoć u Sikolu 
po 21. put. Publika je uživala u defileu učesnika iz raznih krajeva 
naše zemlje, njihovim nastupima kao i izboru najlepše pastirice. 
Pokrovitelj manifestacije je Opština Negotin.

„Danas slavimo srpske žene koje su kroz istoriju mnogo puta 
pokazale da su ispred svog vremena, snažne, pametne i hrabre. 
Čučuk Stanini dani neguju sećanje na našu heroinu Stanu Plještić 
iz Sikola, Hajduk Veljkovu ljubu i hrabru ženu koja se nije plašila 
neprijatelja i rame uz rame sa Veljkom borila za slobodu. Manife-
stacija izvornog narodnog stvaralaštva „Čučuk Stanini dani“ i ove 

godine je okupila više kulturno-umetničkih društava koji će nam 
pokazati svu lepotu narodne pesme i igre.”, poručio je otvarajući 
manifestaciju Darko Čirišanović, sekretar SO Negotin.

U kulturno-umetničkom programu učestvovala su kultur-
no-umetnička društva MZ „Novo Selište“ Bor, „Nikola Pašić“ Zaje-
čar, „Radost“ Beograd, „Izvor Lovci“selo Lovci, Jagodina, „Radislav 
Nikčević“ Miloševo, Jagodina, „Milan Vasić- Perica“ Donja Bela 
reka, Bor„ „Branko Olar“ Bor i „Čučuk Stana“iz Sikola. Za najbolji 
izvorni folklor i originalnu narodnu nošnju nagrađen je KUD „Ču-
čuk Stana“ iz Sikola dok su najbolju koreografiju prikazala kultur-
no-umetnička društva „Radost“ iz Beograda i „MZ Novo Selište“ iz 
Bora. U Sikoli je za najlepšu pastiricu Čučuk Staninih dana progla-
šena Lana Bogdanović iz Dolje Bele reke, za prvu pratilju Tijana 
Radosavljević iz sela Lovci kod Jagodine a drugu Valentina Calić iz 
Miloševa kod Jagodine.

U galeriji Muzeja Hajduk Veljka, početkom avgusta, otvo-
rena je izložba fotografija „Unutrašnje čulo“, autorki Pauline 
Aleksić i Sare Popović. 

Na otvaranju su govorili direktor Muzeja Krajine, Ivica 
Trajković, Miljan Ristić, književnik, bloger i publicista i Sara 
Popović, jedna od autorki. Izložba je bila otvorena do kraja 
avgusta.

Na dečjem odeljenju Biblioteke održana je edukativ-
no-kreativna radionica posvećena Hajduk Veljku. Radioni-
ca je povodom obeležavanja 210 godina od pogibije Hajduk 
Veljka. U radionici su učestvovali naši drugari iz PU “Pčeli-
ca” i to iz grupica “Autići”, “Pametnice”,” Šareni baloni” i 
Zvezdice”, sa svojim vaspitačicama. 

Deca su saznala ko je bio Hajduk Veljko, kakav je on ju-
nak bio, koje su ga osobine krasile, od koga je branio Nego-
tin, kako je poginuo. Saznali su i ko je bila Čučuk Stana, šta 
je bila “Baba Finka” i gde se nalazi Veljkova barutana.

Prelistali smo knjige iz fonda Biblioteke o Hajduk Veljku, 
poslušali i čuvenu Mokranjčevu VI “Rukovet”, posvećenu 
Hajduk Veljku, a za kraj naši drugari su nam ilustrovali Haj-
duk Veljka.

U opštini Kladovo održan je još jedan u nizu sastanaka radne 
grupe koja radi na sprovođenju mera kontrole populacije pasa kako 
bi se smanjio broj lutalica na ulicama.

Radna grupa je osnovana zbog alarmantno visokog broja odš-
tetnih zahteva građana nastalih ujedom napuštenih pasa. Nakon 
niza sastanaka utvrđene su mere kojima bi se ovaj problem trebao 
rešavati sistematski i koordinirano u međusobnoj saradnji svih nad-
ležnih službu opštini i regionu.

Zajednička rešenja su naša zajednička odgovornost, opštine 
Kladovo i društava za zaštitu životinja pred građanima Kladova, i 
turistima koji posećuju našu opštinu, kazao je Bojan Božanović, za-
menik predsednika opštine Kladovo i predsednik radne grupe.

Radna grupa i ako nailazi na brojne poteškoće u radu, nasta-
viće sa realizacijom zadataka kako bi pronašla model održivog 
upravljanja populacijom pasa u lokalnoj zajednici. Cilj je da se dođe 
do načina humanog zbrinjavanja uličnih pasa i to u skladu sa do-
maćim propisima i međunarodnim standardima iz oblasti zaštite i 
dobrobiti životinja.

Da bi se pospešila naplata karata, sa kojom se otpočelo nakon 
renoviranja tvrđave Fetislam, ali i olakšalo našim turistima koji nisu 
iz opštine da nabave ulaznicu, moderna tehnologija sem u tvrđavi, 
biće instalirana uskoro i za bioskop Doma kulture.

Bojan Božanović, zamenik predsednika opštine Kladovo ističe 
da „moramo da iskoristimo nove tehnologije, jer samim tim pospe-
šujemo naplatu karata i olakšavamo turistima, da sutradan u najavi 
možda bude i „on lajn“ prodaja ulaznica. Fetislam je živa stvar koja 
se razvija i moramo da idemo u pravcu u kome ide i sama tvrđava. 
Putem programa „Gradovi u fokusu“, koje sufinansira Ministarstvo 

kulture Republike Srbije, zajedno sa opštinom, u procesu realiza-
cije je nabavka takvog sistema i za bioskop Doma kulture, čime 
ćemo pospešiti sam rad ove ustanove. U procesu realizacije je i 
modernizacija same spoljašnosti Doma kulture i mislimo da će, u 
narednom periodu, to postati reprezentativan objekat u samom Kla-
dovu“, rekao je zamenik predsednika opštine Kladovo.

U opštini Kladovo potpisivani su trojni ugovori za subvencioni-
sanu kupovinu i ugradnju solarnih panela između Opštine, izvođa-
ča radova i 10 domaćinstava.

Ovo je realizacija druge faze programa energetske sanacije, 
koji se u Kladovu sprovodi u okviru Nacionalnog programa energet-
ske sanacije stambenih zgrada, porodičnih kuća i stanova. Potpi-
sivanju ugovora prisustvovali su predsednik opštine Kladovo Saša 
Nikolić i zamenik predsednika opštine Bojan Božanović.

Poduhvat upotrebe obnovljivog izvora energije za domaćinstva 

i proizvodnje eventualnih viškova izuzetno su značajne mere ener-
getske sanacije i zbog očuvanja životne sredine. Pored uštede stru-
je, benefit solarnih panela je i ekološki aspekt.

Desetoro Kladovljana na svojim stambenim objekltima ugradi-
će solarne panele i očekuju značajnu uštedu u potrošnji električne 
energije. Korisnici subvencija veruju da je ugradnja solarnih panela 
dobar potez i da će im se dugoročno isplatiti.

RADNA GRUPA: 
HUMANO 

ZBRINJAVANJE 
ULIČNIH PASA

KLADOVO

NOVE TEHNOLOGIJE 
U TVRĐAVI FETISLAM 
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UGRADNJE 
SOLARNIH PANELA

U SIKOLU ODRŽANI 
21. ČUČUK STANINI 
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Zbog čega vinar Nikola Mladenović iz Negotinske Krajine sma-
tra da je bagrina bolja sorta od tamjanike, pokušali smo da sazna-
mo nakon nedavne konferencije o bagrini u njegovoj vinariji Matalj.

Mladenović je predsednik Udruženja vinara Negotinske Krajine 
koje okuplja 21 aktivnog člana, te počinjemo razgovor pitanjem ka-
kva je njegova uloga u razvoju vinarstva u ovom delu Srbije.

- To što sam na čelu Udruženja moja je bazična uloga. Ali po-
stoji i ona druga kroz upravljanje proizvodnjom Matalj vinarije gde 
pokušavam da kanališem neke pravce razvoja regije po pitanju vi-
nogradarstva i vinarstva. Ono što stvarno mislim i što je fraza po-
novljena bezbroj puta, a to je da sagledamo kako to rade kolege u 
Istri, da shvatimo kako bez zajedničkog rada nema uspeha.

 Konferencija o bagrini jedan je od aspekata okupljanja oko 
zajedničkog cilja.

- Ako je ono što sam ja uradio pre 10 godina za povratak bagri-
ne bilo začeće, ovaj projekat Darka Jakšića i ono što su uradili ljudi 
kroz mikrovinifikacije je sada porođaj. I naša uloga nije zanemar-
ljiva, započeli smo neku predklonsku selekciju, posmatramo biljke, 
uzgajamo, neke od njih su učestvovale  u odrađenim mikrovinifika-
cijama. Ukratko, moja uloga je da jednostavno pravim što bolja vina 
u negotinskim uslovima i od domaćih i od lokalnih sorti, da podižem 
kvalitet vina a istovremeno i Negotin kao vinogorje od izuzetnog 
potencijala i specijalnog značaja za Srbiju.

Po čemu specijalnog?
- Nekoliko je takvih vinogorja u Srbiji koja poseduju specijalni 

istorijski značaj. Negotin je jedno od njih. Ali ideja uspeha ne može 
se bazirati na jednoj, tri ili pet vinarija. Već je ideja da prenesemo 
ono što smo videli na skupu o bagrini i da na kraju ona postane op-
šteprihvaćeno vino u svim restoranima Srbije. Kao što je to malva-
zija postala, i ne samo u Istri. Iako te dve sorte nemaju nikakve 
veze već samo navodim kao primer. Eto, oni su to znači postigli uz 
kvalitetan rad, zajedništvo, razmenu informacija.

 Kakvih informacija?
- Svakakvih: Kako si ti radio, gde si pogrešio? Ili šta smo to 

možda mi pogrešili? Jer mi se svi po pitanju bagrine nalazimo u 
nekom brisanom prostoru. Iako je to samo grožđe, vinova loza koja 
sva izgleda isto, ali na kraju uopšte nije isto. Evo, mi se tek sad 
bavimo definicijom sortnih karakteristika bagrine koje zapravo ne 
znamo koje su. Primer je baš moje vino gde je profesorka iz Italije 
rekla da tu „verovatno nisu odgovarajuće sortne karakteristike jer je 
vino drugačije od svih ostalih“! No, to samo znači da karakteristike 
treba definisati za budućnost.

Ali vaše je vino „upakovano“ baš kako treba, šta je bio pro-
blem?

-  Recimo da je napadnost mirisa bila prejaka, a ni ja sam ne 
znam da li to treba tako da bude.

Pretpostavljamo da će u narednim decenijama pitanje sort-
nih karakteristika biti rešeno?

- Za sve u životu treba neki okvir i zato bih voleo da jedna de-
cenija bude dovoljna, a to će biti zapravo dve decenije od repro-
nalaska bagrine gde smo mi u stvari otkrili sami sebe kroz tu sortu 
2012. godine.

 I otkrili sebe istovremeno...
- Zapravo ono što su naši stari jako lepo znali u 19. veku. Tako 

posmatrano, začinak je sad još u utrobi i čeka da se porodi.
Kako vidite druge sorte koje se vezuju uz pojam Srbija, kao 

kao što su tamjanika ili grašac?
- Meni je tamjanika OK dok je grašac pred eksplozijom da bude 

vrhunska priča.
U nekom takvom poređenju koji je potencijal bagrine?
- Veoma dobar, nudi mogućnost da dobijemo potpuno razvijen 

i upakovan vinski proizvod barem u četiri varijante, od bazičnih 
bagrina iz inoksa, iz barika, sa dugom maceracijom, eventualno i 
penušavac.

 Još niko nije probao dugu maceraciju, kako znate da je 
dobra i za tu tehnologiju?

- Zato što ima lepu boju i aromatske materije. Ne znam da li 
primećujute ali moja bagrina ne podseća ni na jedno poznato vino. 
Prilikom ozbiljne analize aromatskog kompleksa ona nijednog tre-
nutka nije podsetila na bilo koju sortu, ni na rizling, sovinjon, šardo-
ne, traminac… Tu leži potencijal jer ako na tržište izbacite nešto što 
je totalno drugačije u odnosu na tamjaniku, šardone ili sovinjon, to 
mu omogućava da nađe svoje mesto na vinskoj karti. Pritom ima 
bolju strukturu od tamjanike, bolje telo i ne tako napadan miris da 
odbije neku vrstu hrane.

Ima li novosti u vinogradima?
- Nastavljamo da se bavimo sa tri lokacije vinograda, Kreme-

njača, Terasa i ovde na Bukovu oko vinarije. Radimo proširivanja, 
prvenstveno Kremenjače, a Terasu u vidu novog vinograda koji se 
zove Zamna ili Zemna sa ciljem da se u suštini bavimo razvojem 
teroarskih vina, vina sa specifične lokacije.

 Šta to znači?
- Duboko smo ubeđeni da je to jedini način da potrošačima po-

nudimo nešto zanimljivo. Drugačije a potpuno iskreno, čime veru-

jem da prenosimo naše podneblje. Pritom u čaši mora biti vrhunski 
proizvod što je koncept teroarskih vina gde ćemo uskoro predstaviti 
Zamnu-Zemnu.

Zamna ili Zemna, kako se zaista zove vino koje je već pret-
premijerno kao Zamna upravo donelo bronzu sa Decantera?

- Zamna je ime reke koja se u Mihajlovcu, gde je vinograd, uliva 
u Dunav. A kako je često mutna i crna jer stiže sa Deli Jovana i Mi-
roča, kod nas je zovu i Zemna. Na oba načina, pa i ja tako zovem 
vino.

Po čemu je Zamna teroar specifičan?
- To je jedino zemljište u celoj Negotinskoj Krajini koje nije 

uglavnom sedimentno kao relikt Panonskog mora. Na mihajlovač-
koj Terasi je zapravo čist rečni nanos Dunava što stvara potpuno 
drugačiju pedološku mikroklimu, a lepo se vidi na primeru kabernea 
kod Zamne i Kremen Kamena kao dva potpuno različita na svega 
60 kilometara razdaljine.

 Čitava mudrost i vinska istina je znači u teroaru?
- Da, ali ga treba prepoznati.
Kad smo kod imena ima li istine u priči da je bagrina dobila 

ime jer je rasla uz bagrem?
- Ne znam, možda ima. Svi kod bagrine osećaju u aromatici 

bagremov med, međutim kod te sorte je još zanimljiviji problem sa 
oplodnjom. Svi pričaju kako ona ima ženski cvet i da joj treba opra-
šivač, ali to tek treba ispitati, pokazala su nova saznanja. Da li je 
to zaista funkcionalno ženski cvet, ili da li je polen možda sterilan, 
što je neka pretpostavka, pa zbog genetske mutacije ne može da 
opraši tučak? No, i pored tog problema bagrina non-stop rađa kako 
treba (smeh).

Da li se širite i po pitanju sorti?
- Na Zamni smo posadili kaberne sovinjon i fran. Radimo vino 

kao kupažu 15% frana a ostalo je kaberne sovinjon. Biće to zapra-
vo igra dva kabernea i da, ime vina jeste Zamna, a pojaviće se na 
jesen na tržištu. Što se sortimenta tiče ostaje nam da razvijamo 
našu tradicionalnu kupažu prokupac-kadarka-začinak.

 Priča začinak je kažete bremenita?
- Sadićemo još pola hektara začinka, zaključili smo da postoji 

manjak u kupaži gde ima dosta prokupca. Pritom začinak straho-
vito menja prokupac na bolje. Daje mu boju, vibrantnost, svežinu, 

arome. Mnogo nade polažemo u taj Bukovski Cuvee gde razmiš-
ljamo da ga ipak nazovemo Bukovsko crveno. „Cuvee“ mi zvuči 
pomalo pogrešno u smislu autohtonosti, a opet možda nije loše 
ni imati neku konekciju sa Francuskom? No, ideja je da ljudima 
predstavimo četiri različita vina sa tri pozicije. Kremen Kamen sa 
Kremenjače, Bukovski Cuvee sa Bukova, dok su teroar Zamna za 
Zamnu, a Terasa za osnovnu liniju vina.

Ima li promena u podrumu?
-  Upotreba drveta je čisto enološka stvar. Jedno vreme je leb-

delo nečije pitanje da li Bukovski Cuvee treba da ide u barik 225 ili 
500 litara i to je sve.

 Vinski turizam je poseban odeljak u vinariji Matalj...
- To je ozbiljna stvar. Osećamo da je potražnja za vinskim turiz-

mom velika i tu treba predstaviti naš životni stil kao brigu o prirodi, 
odnosu prema životnoj sredini, što je deo segmenta. Vinariju smo 
otvorili 2019. pred dolazak korone i od tada imamo konstantan rast. 
Vinski turizam izuzetno je bitan za podizanje čitave vinske kulture 
kraja, kao i za predstavljanje našeg rada.

Ko su gosti koji vam dolaze?
- Pored domaćeg gosta koji nije za zapostavljanje u fokusu su 

Rumunija i Bugarska. Na tromeđi smo, pokrenuli smo kampanju 
oglašavanja u Rumuniji. Okvirni cilj je da se promovišemo u po-
graničnim područjima gde živi veliki broj stanovništva a ponuda je 
zajednička. I kao što mi treba da odemo u neku novoselsku vinariju, 
u selo Gmzi, zapravo Gmzovo, tako ovde očekujemo prijatelje i 
ljubitelje vina i boravka u prirodi, kako iz Vidina, tako iz Turn Seve-
rina, Krajove koja je veliki univerzitetski centar sa više od 300.000 
stanovnika. I sličnih mesta.

Krećete li se u organskom pravcu proizvodnje?
- Bez ikakve frazeologije već smo u sistemu neke održive po-

ljoprivrede jer se ne bavimo upotrebom herbicida, a fungicide smo 
smanjili na najmanju moguću meru. Nismo organski, to je nešto 
što tek treba da dođe, ali idemo u tom smeru. Tu čovek mora biti 
apsolutno iskren, ili si organski do kraja ili gubitnik. Održivo je za 
sad dobra reč, herbicidi su ono što najviše truju zemlju koju prskaš 
direktno a što smo prekinuli pre dve godine. Kod nas možete videti 
namenski biranu travu, redovi u vinogradu su puni života. Udaljili 
smo se od bilo kakve monokulturne poljoprivrede tipa žitarica, ali 
jedno je istina: Nije svaka parcela pogodna za travu.  

OTKRILI SMO SEBE 
KROZ BAGRINU

NIKOLA MLADENOVIĆ MATALJ: 
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Eto, ove godine nismo uspeli da izvedemo sve do kraja jer su 
nas vremenske neprilike tako zadesile.

Treća po redu besplatna manifestacija pod nazivom ,,Dan vina 
i lepog raspoloženja” održana je uz degustacije vina. Za raspolože-
nje bili su zaduženi pesnici, hor, muzičari iz ovog kraja, dok je kraj 
bio rezervisan za etno divu Amiru Medunjanin i virtuoza na gitari 
Vlatka Stefanovskog. 

Pored kulturno umetničkog programa, posetioci su mogli da 
vide kako se radi degoržiranje penušavih vina. Atraktivna degu-
stacija penušavaca koje su skidali sa taloga Kristina, Slobodan i 
Jelena. 

Kako je vremenska prognoza pokazivala da nevreme zaobilazi 
Rajac i Rajačke pivnice, program se nastavljao preko tonskih probi 
glavnih muzičkih zvezda uz veliki broj publike, do di džejeva i mu-
zičara na maloj bini. Ipak, od 21h nastup glavnih muzičkih zvezda 
nije realizovan zbog nevremena, kako iz bezbednosnih razloga 
niko nije smeo na binu tokom grmljavine.

Etno diva i predivna žena Amira Medunjanin napravila je bajnu 
atmosferu tokom tonske probe i pružila publici doživljaj za pam-

ćenje. Nakon toga, u jednoj od pivnica desio se spontani nastup 
Amire i Vlatka, koji su na oduševljenje gostiju pivnice rešili da za-
pevaju uprkos svemu. Koliko je bilo divno publici, a i njoj, pokazuje 
činjenica da je sa Tamjanikom u čaši ostala čak sat i po na bini. 

Ipak, ne možemo da ne izrazimo tugu zbog vremenskih nepo-
goda koje su učinile da ne doživimo magiju koju bi stvorila ona u 
ambijentu kakav pružaju Rajačke Pivnice tokom noći.

Kako nije bilo mobilne mreže zbog nestanka struje, vest o 
spontanom koncertu se prenela manjem broju ljudi.

Mala bina nastavila je sa nastupima lokalnih di dževeja do ka-
sno u noć.

Ipak, uprkos izostanku glavnih muzičkih zvezda, na Rajačkim 
Pivnicama relizovana je treća po redu manifestacija koja se ne na-

plaćuje. Podsećamo, prve godine nastupao je Marko Luis, prošle 
godine Darko Rundek, zvezde muzičke scene koje su došle na 
Rajačke pivnice i podržale ideju ovih mladih ljudi. 

Na manifestaciji se takođe skupljao novac za malu Lenku, a hu-
manitarna organizacija Dragi ljudi takođe je bila deo manifestacije 
i mogli ste ih videti kako strpljivo i sa osmehom čekaju iza aparata 
za kokice.

Nažalost, nevreme koje nas je zadesilo, tik pred početak na-
stupa glavnih zvezda, nije nam dozvolilo da se program održi do 
kraja. Iako smo obezbedili agregat u slučaju nestanka struje, nismo 
mogli protiv kiše I grmljavine. A svakako nismo smeli da izvođače, 
publiku i našu tehničku ekipu dovedemo u nebezbednu situaciju. 

Hor, Šlager Majstor, Buktinja, Dj Šomi, Tara, Fokus napravili su 
sjajnu atmosferu i obeležili taj lepši deo dana dok vremenski uslovi 
nisu sve poremetili.

Idemo dalje! Živi bili, dragi ljudi koji ste podržali.
Mnogo truda I energije smo uložili da se festival održi. Nadamo 

se da ste uživali u dobroj atmosferi dok je trajala I da ste svi bez-
bedno stigli do svojih domova.

Brojnim nastupima u ovoj godini Ama-
tersko kulturno umetničko društvo Polet 
obeležava značajan jubilej 75 godina rada 
Društva. I ako je cela godina posvećena 
obeležavanju velikog jubileja kroz razne na-
stupe u našem gradu , članovi Poleta  uz 
finansijsku pomoć svojih  roditelja početkom 
avgusta  uspeli su da realizuju gostovanje 
van naše zemlje što je za njih velika satis-
fakcija za dalji rad.  

Članovi AKUD-a “Polet” treći put su 
učestvovali su  na letnjem festivalu folklora 
“Crnomorski biseri” u Sunčevom Bregu. Na-
stupi su održavani u obližnjim letovalištima; 
Nesebaru, Pomorju, Svetim Vlasima i Sun-
čevom Bregu. 

- AKUD “Polet” je predstavio svoj grad 
i Republiku Srbiju igrama iz našeg kraja.  

Pored velikog broja učesnika iz Grčke, Ru-
munije, Gruzije, Bugarske, Ukrajine, Češke 
i ovog puta poneli smo titule najboljih, rekla 
je za Zavičaj Mirjana MIlutinović predsednik 
KUD “Polet”.

Dodajmo da je najbolji ženski igrač  fe-
stivala Tamara Petrović, najbolji muški igrač 

festivala Stefan Marinković i Mis festivala 
Marija Jojkić. 

Pored obaveznog dela i učešća na festi-
valu članovi Poleta imali su priliku za opu-
štanje i druženje u jednom od najlepših le-
tovališta na Crnom moru Sunčevom Bregu.

KUD “POLET” KLADOVO

I OVOG LETA ZASIJALI 
U SUNČEVOM BREGU

NI LOŠE VREME NIJE MOGLO 
DA OMETE DOBRO RASPOLOŽENJE 

NA RAJAČKIM PIVNICAMA

MLADI SA RAJAČKIH PIMNICA, 
ORGANIZATORI “DANA VINA I LEPOG RASPOLOŽENJA”:
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Iako su tokom godine, pre svega zbog 
posla, vezani za Beč ili druge gradove u Au-
striji, naši ljudi u dijaspori ne samo da letnji 
odmor provode u matici, već i sve važne 
datume tradicionalno obeležavaju upravo u 
Srbiji. Svadbe, krštenja, rođendani i druge 
svetkovine, najlepše se obeleže u rodnom 
kraju, uz familiju, komšije i brojni prijatelji. 

Tako je i Ivan Brčina, nekadašnji pred-
sednik kluba “Stevan Mokranjac” iz Beča, 
za prijatelje i rođake, u Svilajncu organizo-
vao svadbeno veselje ćerke Danijelu i zeta 
Denisa Ilića, ali i krštenje ćerkice Anastasije.

Kako tradicija i nalaže, prvo je usledilo 
crkveno venčanje, sa svim običajima koji ga 
prate, u crkvi u selu Vojska, u kojem je poro-
dica Brčina izgradila svoj dom. Posle crkve-
nog venčanja i krštenja, veselje se preselilo 
u restoran, gde su među najveselijima bili 
kumovi Jovica i Dijana Sajatović sa decom.

Naravno, ništa nije moglo da prođe bez 
– članova “Mokranjca”, koji su se, s obzi-
rom na to da funkcionišu kao jedna velika 
porodica, svi odazvali kako bi mladencima 
poželeli sreću i uveličali slavlje.

Najponosniji tog dana, nije skidao 
osmeh sa lica, Ivan Brčina nije mogao da 
sakrije sreću što je na jednom mestu okupio 
rodbinu i prijatelje iz “Mokranjca” koji su mu 
godinama bili, kako kaže, druga familija.

– Ponosan sam i srećan što sam udao 
ćerku, što sam dobio izuzetno dobrog zeta i 
što već imam unuku od godinu dana, moju 
Anastasiju. A, posebno mi je zadovoljstvo i 

radost me ispunjava kada vidim da su se svi 
moji prijatelji iz “Mokranjca” odazvali pozivu 
na slavlje. Došao je umetnički –rukovodilac 
Milorad Runjo, brojni folkloraši i članove 
uprave sa porodicama. To je za mene izraz 
velikog poštovanja. Hvala im, njih posma-
tram kao svoju porodicu – emotivan je bio 
Brčina, ne zaboravljajući da spomene i svo-
ju drugu, mlađu ćerku Ivanu i zeta Marka 
Milojčića, koji rade u i žive u Parizu, i koji su 
su mi podarili dva unuka  Damjana i Luku i 
unuku Elenu.

Za atmosferu je bio zadužen orkestar 
čuvenog harmonikaša Andrije Jovanovića 
Kute, koji je svatove razgalio, tako da se 
igralo i pevalo do ranih jutarnjih sati. A, kako 
bi drugačije prošlo dvostruko slavlje u poro-
dici Brčina, ako ne uz kolo. Prednjačili su, 
naravno, članovi “Mokranjca”, među njima 
i mlada, Danijela, koja je godinama igrala u 
tom kulturno-umetničkom društvu, i, poput 
oca, dala doprinos u razvoju kluba i svega 
što danas “Mokranjac” čini prepoznatljivim 
među našim udruženjima širom Evrope.

Crkveno venčanje posebnim su učinili „Sr-
bski pravoslavni pojci“, pod vođstvom Marka 
Kačarevića, koji su svojom pesmom ulepšali 
mladencima njihov dan. Pojcima je jedna od 
prvih destinacija bio Beč, gde su stekli nevero-
vatnu popularnost, a upravo im je “Mokranjac” 
bio domaćin u vreme kada je na njegovom 
čelu bio Ivan Brčina. Iz te saradnje, razvilo se 
prijateljstvo, pa su pojci, donoseći na svoj na-
čin duhovnu, ali i etno muziku, dali poseban 
dar i mladencima i svim gostima koji su uživali 
u izvođenju ovog a kapela sastava.

Ivan Brčina je imao svoj posao u Beču, ali 

se vratio u Srbiju gde sada vodi kompaniju čiji 
je vlasnik uspešni privrednik iz Austrije. 

Osim toga, dok je u domovini ne gubi vre-
me već je mestu Vojska pokrenuo folklornu 

sekciju i zajedno sa prijateljima osnovao KUD 
“Stevan Sinđelić”, koji je već imao zapažene 
nastupe po Srbiji.

DIVAN DAN U ZAVIČAJU -
SVADBA DANIJELE I DENISA 

I KRŠTENJE ĆERKICE ANASTASIJE
Izložba „Arhivi Srbije“ u organizaci-

ji Istorijskog arhiva Negotin i Arhivističkog 
društva Srbije, otvorena je u galepiji Doma 
kulture „Stevan Mokranjac“ u Negotinu. 

U pozdravnoj reči Nenad Vojinović di-
rektor Istorijskog arhiva je istakao odličnu 
saradnju negotinskog arhiva i Arhivistič-
kog društva Srbije i zahvalio na mogućno-
sti predstavljanja naše institucije u okviru 
izložbe koja je svoj izložbeni život započela 
u Čačku, prvoj Prestonici kulture i mestu 
centralnog obeležavanja jubileja 75 godina 
od osnivanja većine arhiva u Srbiji i 125 go-
dina od usvajanja prvog Zakova o Držav-
nom arhivu na osnovu koga je dve godine 
kasnije počeo rad Državni arhiv Srbije.

“Arhiv u Negotinu je osnovan 1952. go-
dine pod nazivom Gradska državna arhiva, 
a za područje rada određeno je područje 
srezova krajinskog, ključkog i porečkog. Od 
1996. godine u sastav Istorijskog arhiva u 
Negotinu ušlo je arhivsko odeljenje u Boru, 
tako da je danas nadležan za opštine Ne-
gotin, Kladovo, Majdanpek i Grad Bor. Od 
34 međuopštinska arhiva u Srbiji samo još 
dva imaju u organizacionom smislu isti sta-
tus kao i naš Arhiv, a to su Istorijski arhiv 
Kruševac sa odeljenjem u Trsteniku, i Isto-
rijski arhiv Senta sa odeljenjem u Bečeju.”, 
istakao je direktor Vojinović.

Zbog nepredviđenih okolnosti predsed-

nica Arhivističkog društva Srbije Lela 
Pavlović je bila sprečena da prisustvuje 
otvaranju ali je njeno obraćanje pročitala 
novinar Suzana Mihajlović Jovanović.

„ Na 38 panoa, pratimo razvoj arhiv-
ske struke, od prve zamisli Društva srp-
ske slovesnosti 1846. godine o osnivanju 
arhivskih ustanova, donošenja prvog 
Zakona o Državnoj arhivi; osnivanju 16 
arhivskih središta 1948; zatim, saznanja 
da su najstarija dokumenta koja se čuva-
ju- rukopisne knjige Arhiva SANU iz 870 
godine; zapisi na pergamentu iz 12-13. 
veka Arhiva Vojvodine, Dečanska povelja 
iz 1330. Državnog arhiva Srbije. 

 Međuopštinski arhivi, kao deo mreže 
javnih arhiva, vrše zaštitu na teritoriji koja 
obuhvata raspon od tri do deset opština. 
Istorijski arhiv u Negotinu nadležan je za 
četiri opštine. Izložba Arhivi Srbije, po-
kazala je da se mnogo podataka može 
saznati samo sa jednog panoa, kojim su 
se predstavili arhivi. Pogledajte pažljivo 
izložbu, mnogo toga ne znamo jedni o 
drugima.“, poručila je u svom pismu Pa-
vlovićeva.

Izložbu „Arhivi Srbije“ otvorila je Ta-
tjana Panić, članica Opštinskog veća za-
dužena za kulturu, informisanje i turizam.

„Današnja izložba predstavlja izu-
zetnu priliku da se na jednom mestu 
upoznamo sa najvažnijom arhivskom 
građom koju čuvaju srpski arhivi. Može-
mo se uveriti koliko je važna uloga naših 
arhivskih ustanova čiji je osnovni zada-
tak zaštita pokretnih kulturnih dobara u 
vidu dokumenata, fotografija i podataka 
o značajnim događajima koji su obeleži-
li vreme za nama. Važno je i našoj deci 
ukazati na istorijske podatke i istrajati na 
negovanju kulture sećanja.“ istakla je Pa-
nićeva.

Izložba „Arhivi Srbije“ deo je progra-
ma „Negotinsko leto 2023“ koji se odvija 
pod pokroviteljstvom Opštine Negotin.

U GALEPIJI DOMA KULTURE 
„STEVAN MOKRANJAC“ 
U NEGOTINU OTVORENA 

IZLOŽBA „ARHIVI SRBIJE“



                          Avgust 2023. ZAVIČAJZAVIČAJ Avgust 2023.

Za prvih šest meseci ove godine, Srbiju 
je posetilo više od 940 hiljada stranih go-
stiju, 30 odsto više nego lane, koji su za-
služni za devizni priliv od turizma od skoro 
900 miliona evra. Ovo će biti nova rekordna 
godina za domaći turizam i dinamičan rast 
broja stranih turista govori u prilog tome. 
Broj kineskih gostiju za prvih šest meseci 
ove godine za 200 odsto veći nego u istom 
periodu prošle godine. 

Velikoj posećenosti doprinose i ma-
nifestacije koje su možda i najatraktivni-
je, i to naročito u ovom letnjem periodu.  
   Istočna Srbija poslednjih godina beleži 
rekorde u turizmu: Uspešno radi 2.900 turi-
stičkih objekata sa 9.000 ležajeva, godišnje 
dođe 300.000 turista koji ostvare preko 1,2 
miliona noćenja, a 170.000 turista poseti 
ovdašnje muzeje.

U toku su obimne intervencije na unap-
ređenju saobraćajne infrastrukture u regio-
nu. Lepenski Vir ima novi vizitorski centar, 
završena je rekonstrukcija tvrđave Fetislam 
i gradnja vizitorskog centra na Felix Romu-
liani, a krenulo je i komunalno uređenje Ra-
jačkih pivnica.

U regionu je sve veća ponuda lokacija 
za greenfiled i brownfield investicije po više 
nego konkurentnim cenama i brojni su pri-
meri uspešnih investicija, u kojima se traži 
mesto više: kladovski hoteli hoteli kraj Du-
nava, Ramonda na Rtnju, hotel Sunce u So-
kobanji, apartmani na Staroj planini…

Kladovo je lepo mesto na Dunavu – koji 
je baš ovde najlepši. Ovu varoš godišnje 
poseti preko 80.000 domaćih i stranih turi-
sta. Razloga za to je mnogo – od prelepe 
prirode koja ga okružuje pa do kulturno-isto-
rijskih spomenika. Turisti koji se opredele da 
ovde provedu godišnji odmor za smeštaj bi-
raju jedan od dva kladovska hotela, seoska 
turistička domaćinstva, konake u gradu…

Sa velikim brojem stranih i domaćih po-
setilaca i brojem noćenja, stalnim rastom tu-
rističkog prometa i unapređenjem kvaliteta 
turističkih proizvoda, hotel „Đeradap“ posta-
je sve atraktivniji na turističkoj mapi istočne 
Srbije. Ovaj hotel više nije sezonska priča i 
primamljiv je tokom čitave godine.

U toku letnje turističke sezone veliki broj 
turista dolazi u Kladovo prilikom organizo-
vanih putovanja – krstarenjem Dunavom. 
Turisti domaći i strani imaju mogućnost da 
od Beograda do Tekije dođu brodom. Krsta-
renje je jedan od najtraženijih turističkih pro-
izvoda i uz prateće usluge čini dominantnu 
stavku kladovskih hotela.

 Hoteli su usmereni na razvoj i napre-
dak, ali čuvaju svoju autentičnost, toplinu 
i lepotu susreta i gostoprimstva, po čemu 

su prepoznatljivi kao ugostiteljski objekti 
koji žive 365 dana u godini. Primećuju se 
pozitivni trendovi u praćenju i prihvatanju 
atraktivnih novina u ponudi , ne samo hote-
lijerskog već i rečnog turizma.

Poslednjih godina izražena želja ljudi je 
da putuju i priušte jedan opušten odmor, ali 
i da posete raznovrsne destinacije u ovom 
delu istočne Srbije. Takav odmor nudi se u 
našoj opštini, koja ide u susret potrebama 
turista, ali i poslovnog sveta.

Tekijska 39. „Zlatna bućka Đerdapa“ i 
ove godine okupila je iskusne alase, mlade 
ribolovce i sportiste, vrsne kulinare, zalju-
bljenike u Dunav kako iz ovog kraja, tako i 
iz drugih delova Srbije.

U lovu soma bućkom, dva takmičarska 
dana, učestvovalo je 15 ekipa sa isto toliko 
čamaca i 30 ribolovaca. Som je ovih dana 
bio lenj, kako alasi kažu, slabo je reagovao 
na zvuk bućke, ali to pecarošima nije bilo od 
presudnog značaja, već su uživali i družili 
se u ovom dunavskom naselju. Tridesetoro 
ribolovaca na ovoj bućki u Tekiji ulovilo je 
somove ukupne težine 32 kilograma. Naj-
veći ulovljeni som bio je težak 3,5 kilograma 
i dug 72 centimetra. Svi upecani somovi, 
nakon merenja i evidetiranja, vraćeni su u 
vodu.

Zlatna bućka Đerdapa za opštinu Klado-
vo ima pre svega turistički značaj, a cilj je 

svakako i negovanje duge tradicije ove se-
oske manifestacije. Turistička organizacija 
opštine Kladovo, kao organizator „Bućke“, 

zajedno sa lokalnom samoupravom i broj-
nim sponzorima i ove godine postarala se 
da manifestacija zadovolji očekivanja kako 
takmičara, tako i svih posetilaca i turista koji 
dolaze u ovaj deo naše zemlje baš kada se 
organizuje ova manifestacija na Dunavu.

Za ovogodišnju „Bućku“ u Tekiji pripre-
mljen je bogat fond nagrada koje su dode-
ljene učesnicima, a za koje se postarala pre 
svih lokalna samouprava, ali i brojni spon-
zori i prijatelji manifestacije. Treće mesto i 
50 hiljada dinara u lovu soma na bućku pri-
palo je Dragoslavu Vukoviću iz Beograda i 
Željku Lazareviću iz Starčeva. Ekipa doma-

ćina Miodrag Ivić i Milan Babucić iz Tekije 
zauzela je drugo mesto i njima je uručen 
vaučer od 80.000 dinara. 

Pobednici 39. „Zlatne bućke Đerdapa“ 
su Đurica Atila i Saša Damjan iz Subotice 
koji su ulovili i najvećeg soma na ovogodiš-
njem takmičenju. Njima je pripala nagrada 
od 120.000 dinara.

Mališanima, učesnicima maskenbala 

uručeni su poklon paketi. Devojčice i deča-
ci za osvojena prva tri mesta u pecanju na 
plovak dobili su pehare i za prvo mesto po-
klon u iznosu od po 10 hiljada dinara, dru-
goplasirani po sedam hiljada dinara i treće-
plasirani poklon u iznosu od po pet hiljada 
dinara. Bogatim poklonima nagrađeni su i 
oni koji su se takmičili u kuvanju riblje čorbe. 

Za učesnike manifestacije, kao i za broj-
ne turiste i posetioce u večernjim satima 
organizovan je raznovrstan i bogat zabavni 
program.

Tekijanci su se i ove godine pokazali 
kao izuzetni domaćini, a nakon završetka 
ovogodišnje manifestacije počinju pripreme 
za predstojeću 40. jubilarnu „Zlatnu bućku 
Đerdapa“ koja će, kako organizatori najav-
ljuju, biti bogata pratećim sadržajima, kako 

bi se taj značajan jubilej proslavio onako 

TEKIJSKA 30. “ZLATNA BUĆKA ĐERDAPA”

OKUPILI SE ISKUSNI ALASI, MLADI 
RIBOLOVCI, SPORTISTI, VRSNI KULINARI, 

ZALJUBLJENICI U DUNAV...

DINAMIČAN RAST BROJA 
STRANIH TURISTA UZ REKORDE

I U ISTOČNOJ SRBIJI
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